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se na to, že 
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Účast Vašich dětí prosím nahlaste nejpozději do 25. listopadu 2012 
u Pavly Chovancové na telefonu: 774 513 735 nebo na e-mailu:  
chovancovi1@seznam.cz.   •    Příspěvek na dárkový balíček činí 50 korun. 
Těšíme se s Vámi na krásný večer ve společnosti tohoto svatého dobrodince.

v kostele 
sv. Jana Křtitele 
v Telnici v úterý 

4. prosince 2012.
Dětská mše svatá 

začíná v 17.00 hod., 
setkání  

se sv. Mikulášem 
v 17.30 hod.

Farnost Telnice
zve srdečně 

Vás a Vaše děti či vnoučata na

SETKÁNÍ
se svatým Mikulášem
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Vážení sousedé,
podzim se nám již 

předvedl ve všech 
svých barvách a  my 
pomalu začínáme my-
slet na závěr letošní-
ho roku a  na Vánoce. 

Zkoušíme stihnout poslední práce na 
dvoře či zahradě, než nám začne mrz-
nout půda pod nohama. Obecní za-
městnanci pracují podobně. Než nás 
dožene mráz, snažíme se upravit si do-
meček na obecním dvoře na šopu pro 
stroje a  materiál a  také postavit zídku, 
která definitivně uzavře obecní dvůr 
vůči sousedním pozemkům. Znovu 

byly kontrolovány stromy a  provedeny 
bezpečnostní prořezy. Vrhneme se také 
ještě na drobné opravy chodníků, pře-
sunutí hřbitovního kontejneru, dokud 
nám to počasí dovolí. V kanceláři obec-
ního úřadu a se spolupracovníky se prá-
vě připravuje obecní kalendář na příští 
rok, „obecní informační brožurka“ s pře-
hledem podnikatelů a spolků, stejně tak 
i zpěvník telnických písní. I my se snaží-
me před zimou dokončit věci, které se 
již delší dobu táhnou, a snad se nám to 
podaří. Totéž přeji i já vám, abyste stih-
li do konce podzimu dořešit vše, co už 
pak v zimě dělat nejde... 

František Kroutil, váš starosta

 úvodní slovo starosty

  Přehled jednání zastuPItelstva 
obce v červencI, srPnu a září

zastupitelstvo obce schválilo:
•  na základě výsledků soutěže v  elek-

tronické aukci smlouvu o sdružených 
službách dodávky plynu se společ-
ností Europe Easy Energy, a. s., pro 
obec (a základní školu),

•  kupní smlouvu o převodu vlastnictví 
k  nemovitostem se zrušením věcné-
ho břemene na pozemky p. č. 963, 
964 v k. ú. Telnice u Brna s Vladimírem 
a Milenou Hrdličkovými,

•  stanoviska k námitkám k návrhu no-
vého územního plánu obce,

•  smlouvu s Českou televizí o pořízení 
kopie zvukově obrazového zázna-
mu audiovizuálních děl týkajících se 
obce Telnice,

•  novou cenu pronájmu přetlakové 
haly ve výši 400 Kč/hod. s tím, že tel-
nickým občanům a organizacím bude 
poskytnuta sleva ve výši 50 Kč/hod.,

•  nabídku firmy Rosco Sport, s. r. o., na 
dodání florbalových mantinelů za 
cenu 108 900 Kč vč. DPH a dvou flor-
balových branek za cenu 5 600 Kč vč. 
DPH/ks do přetlakové haly,

•  objednání výměny motoru v  přetla-
kové hale za cenu 14 500 Kč,

•  příspěvek na občerstvení při vánoč-
ním setkání se seniory ve výši 220 Kč 
na osobu,

•  poplatek za uveřejnění řádkové in-
zerce pro společnosti a  podnikate-
le mimo Telnici v  obecní reklamní 
brožuře ve výši 750 Kč,

•  objednání pasportu veřejného osvět-
lení v  ceně cca 150 Kč za 1  světelný 
bod a  zapracování zjištěných údajů 
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do systému Geoportál na obecních 
stránkách v ceně cca 2 500 Kč,

•  nařízení obce Telnice č.1/2012, kte-
rým se vydává Tržní řád,

•  dohodu o vzájemné spolupráci mezi 
Domovem pro seniory Sokolnice 
a  obcí Telnice z  důvodu zkvalitnění 
poskytovaných sociálních služeb a ži-
vota seniorů,

•  rozhodnutí o výběru nejvhodnější na-
bídky v poptávkovém řízení na veřej-
nou zakázku malého rozsahu „Zatep-
lení objektu a výměna výplní otvorů – 
MŠ Telnice“ a smlouvu o dílo s firmou 
SKR stav, s. r. o., v  ceně 1  334 399 Kč 
vč. DPH,

•  smlouvu o  výpůjčce 5  ks sběrných ná-
dob k  bezplatnému užívání na dobu 
neurčitou se společností EKO-KOM, a. s.,

•  přistoupení obce Telnice do OS MAS 
Za humnama prostřednictvím svazku 
obcí Region Cezava a začlenění území 
obce Telnice do územní působnosti 
OS MAS Za humnama,

•  návrh počkat s  řešením problema- 
tiky vodní nádrže Merecký na vý-
sledek probíhající exekuce v areálu 
rybníka.

zastupitelstvo obce neschválilo:
•  nabídku spolupráce s Moravským ry-

bářským svazem pro získání finanč-
ních prostředků na rekonstrukci ryb-
níka,

•  realizaci rekonstrukce rybníka v  le-
tošním roce,

•  návrh vybudovat komunitní kom-
postárnu.

František Kroutil
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 vÝsledKy vÝběrového řízení na zatePlení ŠKolKy

 reKaPItulace dotačních Programů v roce 2012

Dne 12. července 2012 se sešla hod-
notící komise pro posouzení nabídek 
veřejné zakázky malého rozsahu  „Za-
teplení objektu a výměna výplní otvorů 
– MŠ Telnice“, aby ohodnotila dodané 
nabídky. Všechny nabídky v  počtu 12 
byly hodnoceny, ačkoli některé z  nich 
obsahovaly drobné vady, spíše formál-
ní povahy. Nebyla hodnocena pouze 
nabídka uchazeče AZ HOLDING CZECH, 
neboť obsahovala jiný návrh smlou-
vy, než který chtěl zadavatel (formulář 
smlouvy zadavatele v  podkladech za-
dání měl 19 stran, návrh smlouvy doda-
vatele jen 4 strany), tento uchazeč tedy 
podal jinou nabídku, dále měl neaktuál-
ní čestné prohlášení o ZKP a jen soupis 
stavebních prací, ne osvědčení. 

Výsledky hodnotící komise projed-
návalo ve středu 25. července zastupi-
telstvo obce Telnice na svém zasedání 
a  svým usnesením potvrdilo doporu-
čení hodnotící komise. Tuto zakázku 
tedy bude realizovat společnost SKR 
stav, s. r. o., tedy stejná společnost, 
která již zrealizovala přístavbu ZŠ Tel-
nice. Tentokrát byl jako stavební dozor 
vybrán předseda finančního výboru 
pan Zdeněk Jurczek. Obec Telnice si 
podala žádost o finanční podporu z ev-
ropských fondů – Operační program 
životního prostředí. Žádost o  dotaci 
byla již operačním programem schvá-
lena, v  době uzávěrky ležela žádost 
u ministra životního prostředí k podpi-
su. Věřme, že ji pan ministr co nejdříve 
podepíše. Nicméně dokud není u tako-
véto žádosti přiložen podpis ministra, 
není stále ještě nic jistého. Realizace 
této veřejné zakázky byla rozdělena 
do dvou fází: Nejdříve provedeme vý-

Blíží se závěr roku 2012 a  zastupitel-
stvo schválilo poslední dotační žádosti 
pro čtvrtý kvartál letošního roku. Letos 
byla poprvé použita nová dotační pra-
vidla, ve kterých se jednak rozšířila mož-
nost poskytnutí jednorázové dotace na 
celoroční činnost i pro další organizace 
a  také se upravila některá pravidla po-
skytování dotací průběžných, tedy na 
jednotlivé aktivity (např. se do vyúč-
tování nezapočítává občerstvení). Při 
rekapitulaci dotačních programů jsme 
také provedli porovnání s předchozími 
dvěma roky, tedy 2010 a 2011. Všechna 

uvedená čísla reprezentují schválenou 
podporu, nikoliv využitou. Často se to-
tiž stává to, že schválená podpora není 
zcela využita, protože se celá akce/pro-
jekt uspořádala např. za nižších nákladů 
apod., příp. subjekt podporu nakonec 
nepotřeboval či si ji nevyúčtoval. Sku-
tečně využitá podpora oproti té schvá-
lené může činit zhruba 90 %, takže obec 
asi 10 % prostředků nevyplatí a  zůsta-
nou jí v rozpočtu na další období. Z uve-
dené tabulky je patrné, že nové progra-
my v roce 2012 umožnily čerpání dotací 
více než dvojnásobnému množství 

subjektů oproti roku 2010 (8 oproti 19) 
při podobném počtu podaných žádostí  
(31 oproti 39). Schválená částka je v roce 
2012 vyšší o 42 150 korun (101 000 Kč 
oproti 143 150 Kč). Taktéž v oblasti jed-
norázové celoroční podpory byl vytvo-
řen přehledný a  transparentní systém 
poskytování dotací telnickým organiza-
cím, názorně je vše zřejmé z  přiložené 
tabulky. Obec podpořila v letošním roce 
pět telnických organizací celkovou část-
kou 245  000 korun. Obec Telnice také 
plně využila možnosti pronájmu areálu 
Sokola Telnice (10 dní, vždy za 1  koru-

Zde je seznam dodaných nabídek s uvedením nabízených a hodnocených parametrů:

 dodavatel Kč vč. dPh záruka 
(měs.)

reakční 
doba 
(dny)

MICHAL HORÁČEK. Stavitelství Horáček 1.482.837,- 120 5
KELTEX spol. s r. o., Brno-Královo Pole, Křižíkova 1566/19 1.509.568,- 36 5
STAVOS Brno, a. s., U SVITAVY 2, Brno 1.652.692,- 72 5
DS STAVBY BRNO, s.r.o., Příčky 8/67, Brno-Starý Lískovec 1.933.320,- 60 5
Svoboda a syn, s.r.o., Jahodová 524/62 Brno 1.354.282,- 36 5
SKR stav, s.r.o., Nováčkova 18, 614 00 Brno 1.334.399,- 120 3
Stavební firma MATYÁŠ s.r.o., Lazaretní 7, Brno 1.614.202,- 60 5
MAMUT – THERM s.r.o., Brno, Slaměníkova 23 1.797.161,- 84 5
AKZ Stavby spol. s r.o., Polní 18, Ořechov 1.711.163,- 36 5
KALAHA a.s., Brno, Železná 713/1a 1.706.989,- 60 5
PRAMOS, a.s., Brněnská 577, Šitbořice 2.043.756,- 60 5
PROSTAVBY, a.s., Brno-Židenice, Zengrova 2693/2 1.427.437,- 36 5
AZ HOLDING CZECH s.r.o., Veselí n. Mor., Kollárova 1693 1.243.607,- 24 30

Pořadí nabídek dodavatelů dle doporučení hodnotící komise:

 Pořadí dodavatelé 80 % 20 % celkem bodů
4. Stavitelství Horáček 71,99167542 16 87,99167542
5. Keltex spol. s r.o. 70,71686734 12 82,71686734
7. Stavos Brno a.s. 64,59274928 14 78,59274928

11. DS Stavby Brno s.r.o. 55,21689115 14 69,21689115
2. Svoboda a syn s.r.o. Brno 78,82547357 12 90,82547357
1. sKr stav s.r.o. 80 20 100
6. Stavební firma Matyáš s.r.o. 66,13293751 14 80,13293751

10. Mamut-Therm s.r.o. 59,40030971 14 73,40030971
9. AKZ stavby spol. s r.o. 62,38559389 12 74,38559389
8. Kalaha a.s. 62,53814172 14 76,53814172

12. Pramos a.s. 52,23320201 14 66,23320201
3. Prostavby a.s. 74,78573135 12 86,78573135

měnu oken a dveří, a to i v případě, že 
bychom evropské prostředky nezískali. 
Výměna oken byla tedy objednána a je 
již v  tuto chvíli dokončena. Druhou 
fází je realizace zateplení budovy 

školky včetně fasády, v  době uzávěr- 
ky zpravodaje se zastupitelstvo obce 
rozhodovalo, zdali bude stále čekat na 
rozhodnutí ministra, či nikoliv. 

František Kroutil
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 vÝsledKy III. obecní anKety

nu) především pro konání akcí Telnic-
kého kulturního léta, ale třeba také pro 
Čaje o páté, Dětský den či koncert Kabát 
revivalu. Děkuji při této příležitosti těm 
členům oddílů Sokola Telnice, kteří pro 
zajištění zázemí pořádaných obecních 
akcí pomohli s přípravou a úklidem sálu 
či areálu Sokola Telnice.

Dotační podmínky, které platí v roce 
2012, tedy budu v  současném znění 
navrhovat zastupitelstvu ke schválení 
i pro další období, neboť se domnívám, 
že splnily svůj účel: zasáhly větší množ-
ství subjektů a  spravedlivě podpořily 
aktivity jak telnických organizátorů, 

tak především telnických občanů jako 
účastníků jednotlivých aktivit. Navíc 
je obec velmi otevřená pomoci kaž-
dému, kdo potřebuje vyplnit žádost či 
zpracovat vyúčtování, což jistě ocení 
fyzické osoby, které o  dotaci obvykle 
žádají jen jednou ročně. Jsem také rád, 
že se i mezi dětmi a mládeží v poslední 
době objevují šikovní organizátoři, kte-
ří za pomoci rodičů uspořádají pro své 
vrstevníky sportovní turnaj – obec Tel-
nice bude takovéto aktivity jistě velice 
ráda podporovat. Domnívám se, že ka-
ždý, kdo je ochoten pro druhé cokoliv  
smysluplného zorganizovat, si zaslouží 

podporu naší obce. Každá uspořádaná 
příležitost, při níž se lidé mohou spolu 
setkávat, je pro život a  dobré vztahy 
v  naší obci nesmírně důležitá. Věřím, 
že si o dotační podporu obce požádají 
i  další organizace a  subjekty, které tak 
v  roce 2012 neučinily. Žádosti o  jed-
norázovou celoroční podporu (K1, S1) 
a  podporu sportovních, kulturních či 
společenských aktivit na první kvar-
tál roku 2013 je možné doručit obci  
do 5. prosince 2012. Děkuji za pocho-
pení a  jménem obce se těším na další 
spolupráci v příštím roce.

František Kroutil

schválené prostředky v obecních dotačních programech 
K2, K3, s2, s3 v letech 2010–2012 (na jednotlivé akce)

Rok 
podpory

Počet 
schválených 

dotačních 
žádostí 

(K2, K3, S2, S3)

Počet 
podpořených 
organizátorů 

(K2, K3, S2, S3)

Objem 
schválené 
podpory 

(K2, K3, S2, S3) 
v Kč

2010 31 8  101 000 
2011 46 15  173 390 
2012 39 19  143 150 

V roce 2010 schvalovalo dotační programy i  jednotlivé  
žádosti předchozí zastupitelstvo obce.

V roce 2011 byly součástí schvalování dotační žádosti Orla 
jednoty Telnice (v závěru roku 2012 se části dotací jednota 
dobrovolně vzdala).

V roce 2012 byly zavedeny nové dotační podmínky, které 
využilo nejvíce subjektů v historii a oproti roku 2011 ještě po-
klesl objem schválených prostředků.

schválené prostředky v obecních dotačních programech  
K1, s1 v letech 2010–2012 (celoroční podpora)

Rok 
podpory

Počet 
schválených 

dotačních 
žádostí 
(K1, S1)

Počet 
podpořených 

organizací 
(K1, S1)

Objem 
schválené 
podpory 
(K1, S1) 

v Kč
2010 2* 2  252 900 
2011 1* 1  130 000 
2012 5 5  245 000 

V roce 2010, kdy schvalovalo programy podpory předchozí 
zastupitelstvo obce, čerpal Orel jednota Telnice a TJ Sokol 
Telnice – každý po 126 450 Kč.

V roce 2011 byla schválena pouze žádost TJ Sokol Telnice ve 
výši 130 000 Kč, Orel jednota Telnice nesouhlasil s dotačními 
podmínkami.

V roce 2012 byl zaveden nový dotační program K1, který 
využily další subjekty: Telnické sluníčko, Římskokatolická  
farnost Telnice, SDH Telnice, Myslivecké sdružení Telnice.

Poznámka:
*  Dotační podporu celoročních aktivit v roce 2010 i v roce 2011 čerpalo na základě individuální žádosti také Telnické sluníčko, a na 

opravy kostela také Římskokatolická farnost Telnice. Tyto žádosti ale nebyly součástí tehdy platného programu S1.

a)  nechci nic měnit, vyhovuje mi součas-
ný režim (středa: 15–17 hod., sobota: 
10–12 hod.) – 92 %

b)  hlasuji pro změnu v  jarních, letních  
a podzimních měsících u  soboty na 
16-18 hod. – 6 %

c) navrhuji jiný režim:…. – 2 %

Třetí obecní anketa probíhala ve spolupráci se souro-
zenci Jašovými, kteří navštěvovali telnické domácnosti 
v  průběhu května a  června letošního roku. Odevzdáno 
bylo celkem 286 vyplněných dotazníků, při porovná-
ní dřívějších výsledků tedy usuzujeme na účast asi 58 % 
všech obyvatel obce, což je významně reprezentativní  
vzorek.

otázka č. 1  směřovala na otevírací dobu sběrného mís-
ta, 92 % občanů je spokojeno se současným stavem (středa 
15–17 hod., sobota 10–12 hod.), nebudeme na tom tedy nic 
měnit.

otázka č. 2  zjišťovala spokojenost občanů se současnou 
nabídkou třídění odpadů na obecním dvoře a výsledkem je 
opět relativní spokojenost 84 % občanů, 7 % respondentů 
zmínilo další inspiraci na třídění odpadů, 9 % dokonce netřídí 
vůbec. Obec by se jistě měla snažit o maximální možnost tří-
dění odpadu: motivací je samotná ekonomika odpadového 
hospodářství, která preferuje třídění, a  samozřejmě i  snaha 
o čistější životní prostředí.

a)  myslím, že možnosti třídění a  sběru 
odpadu jsou na obecním dvoře do-
statečné – 84 %

b)  chybí mi možnost odevzdání tohoto 
typu odpadu:…. – 7 %

c)  netřídím odpad vůbec, všechno vy-
hazuji do své popelnice na směsný 
komunální odpad – 9 %

otázka č. 3  se zabývala možným projektem na zřízení 
kompostárny, kterou obec připravovala ve spolupráci se Ze-

92 % 

84 % 

2 % 

9 % 7 % 

6 % 
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a)  ano, rozhodně – rádi bychom takto 
kompostovali větve a  další biolo-
gický zahradní odpad – 41 %

b)  ano, ale my to využívat nebude- 
me – 27 %

c) ne, je to zbytečné – 31 %

a)  ano, byla by to zajímavá nabídka – 
využili bychom ji – 33 %

b)  nezní to špatně, je možné, že by-
chom nabídku využili – v tuto chvíli 
ale nejsme rozhodnuti – 19 %

c) ne, nepotřebuji to – 48 %

mědělským družstvem Sokolnice, resp. v areálu bývalého tel-
nického družstva. Pro jasné využití kompostárny se vyslovilo 
41 % občanů a se zřízením souhlasilo dalších 27 %, ale nevy-
užívalo by ji. To nejsou sice malá čísla, ale v průběhu léta se 
lépe ukázalo, na co je ochoten stát přispět v rámci současné 
dotační výzvy. Výsledek je takový, že pořízení kompostárny 
by v  tuto chvíli bylo poměrně drahou záležitostí a  obec by 
si do nákladů například nesměla započítat nákup obsluhující 
techniky (traktoru), což je se současným technickým vyba-
vením obce nemožné realizovat. I proto se zřejmě nakonec 
rozhodli zastupitelé od této myšlenky odstoupit. Pokud by 
se v budoucnu stát více finančně angažoval v podpoře kom-
postáren, je možné, že by hlasování zastupitelstva mohlo do-
padnout jinak.

otázka č. 4 zjišťovala zájem občanů o kompostéry a tady 
se projevil relativně malý zájem mezi občany – pouze 33 % by 
nabídky využilo. Nicméně i tak je to zajímavé číslo. Pokud se 
v této věci znovu objeví nějaká dotační výzva, pokusí se obec 
tuto možnost lidem za zvýhodněných podmínek nabídnout.

otázka č. 5  měla být především inspirací pro strážníky 
Obecní policie. Občanům přidělává nejvíce starostí majet-
ková trestná činnost (65 %), dopravní bezpečnost (61 %) 
a neohleduplné venčení psů (57 %). Informace byly předány 
strážníkům Obecní policie Telnice a již byly zahájeny některé 
přípravné práce na realizaci některých opatření, např. pro ře-
šení venčení psů v naší obci.

a)  venčení psů a s ním související problémy – 57 %
b) nevhodné parkování vozidel – 41 %
c)  občanské soužití (vyhrocené sousedské vztahy, obtěžo-

vání apod.) – 13 %
d)  dopravní bezpečnost (překračování rychlosti, dohledu 

přechodu u ZŠ) – 61 %
e)  krádeže a majetková trestná činnost, ochrana majetku 

– 65 %
f )  obtěžující a  někdy 

i  podvodní podo-
mní prodejci – 37 %

g)  nepovolené zábory 
veřejného prostran-
ství – 7 %

a) b) c) d) e) f ) g) 

otázkou č. 6  jsme se ptali na priority obce pro další část 
volebního období. V celku jasně v něm zvítězilo „malé zdra-
votní středisko“ (49 %), následováno přípravou stavby místní-
ho domova pro seniory (34 %) a řešení parkování v telnických 

ulicích (32 %). Na všech těchto tématech se již začíná praco-
vat a věřím, že se v příštím roce alespoň částečně stanou sou-
částí realizovaných projektů. Spoléháme se i na vaši podporu.

Priority seřazené podle důležitosti:
f )  příprava projektu „malého“ zdravotního střediska – 

kvalitní praktický a dětský lékař v odpovídajících pro-
storách – 49 %

k)  příprava stavby místního „domova pro seniory“ – 34 %
j)  parkování v telnických ulicích – 32 %
e)  řešení prodejny potravin v nádražní čtvrti
q)  výsadba stromů a zeleně v obci či biocenter v jejím blíz-

kém okolí
p)  chodník na „Mrtvou“, chodník k Bentelu
o)  vybudování cyklostezky mezi ulicí Palackého a  nádražní 

čtvrtí, příp. další cyklostezky
d)  rozšíření občanských služeb v Telnici (možno řešit např. 

stavbou „nového“ koloniálu)
a)  další zvýšení dopravní bezpečnosti
b)  rekonstrukce telnického rybníka
m)  propojení ulice Augarty (čtvrti Lesná) a U Mlýna
n)  další opravy chodníků a místních komunikací
c)  rekonstrukce průtahu obcí (Brněnská, Masarykovo nám., 

Draha)
r)  vytvoření vyčleněného prostoru pro venčení psů
l)  přípravné práce na zbudování zděné sportovní haly pře-

devším pro telnické sportovce
s)  jiné důležité téma
i)  realizace kamerového systému pro dohlížení u parkovišť 

a důležitých budov/prostor obce
g)  výstavba nového sběrného dvora u čističky odpadních vod
h)  dobudování výtahu na dvoře obecního úřadu pro bezba-

riérový přístup občanů k OÚ

0 % 10 % 20 % 30 % 40 % 50 % 60 %

Rád bych v této souvislosti poděkoval všem, kteří se obec-
ní ankety jakkoliv zúčastnili a využili možnosti projevit svůj 
osobní názor. V dotaznících se také objevovali různé vzkazy, 
podněty a otázky – děkuji za ně! Bezprostřední reakce na ně 
si můžete přečíst na www.telnice.cz.  František Kroutil

f )
k)
j)
e)
q)
p)
o)
d)
a)
b)
m)
n)
c)
r)
l)
s)
i)
g)
h)

41 % 
31 % 

33 % 

19 % 

48 % 

27 % 
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Příjmy celkem: 252 942,50 Kč. Oče-
kávání příjmů bylo vyšší. Nižší příjmy 
byly způsobeny průměrně denně 
o  hodinu nižším vytížením, než se 
původně očekávalo. Své způsobilo 
také pozdější nasmlouvání nájemní-
ků – tedy pozvolnější náběh provozu. 
Sportovní hala se prakticky naplnila až 
na přelomu listopadu a prosince 2011, 
proto je patrná ztráta jednoho měsíce 
pronájmu. V  průběhu a  v závěru pro-
vozní sezony byla naopak hala velmi 
slušně vytížená.

Výdaje celkem: 367  852 Kč. Z  toho 
činí výdaje za elektřinu 144 759 Kč, vý-
daje za plyn 145  679 Kč, odměna pro 
správce haly 43 416 Kč, telekomunikační 
služby 7 764 Kč, fakturace TJ Sokol Telni-
ce za energie v sociálním zařízení 9 010 
Kč, pojištění haly 4 770 Kč, drobné výda-
je: 454 Kč, servisní smlouva s dodavate-
lem (stavění a bourání haly) 12 000 Kč. 
Celkový objem výdajů není překvape-
ním, dokonce je o nějakých 5 000 korun 
nižší, než jsme předpokládali. Pozitivně 
se do nákladů promítla relativně teplej-
ší zima. Naopak výdaje za elektřinu se 
nakonec vyšplhaly výše, než se pláno-
valo. Prakticky větší část sezony se hle-
dala příčina zvýšené spotřeby elektřiny 
a  nakonec, když už bylo vše dodavate-
lem několikrát zkontrolováno a  žádná 
chyba nebyla nalezena, jsme navštívili 
ekvivalentní přetlakovou halu, abychom 
zjistili, že pro velikost naší haly lze využít 
i slabšího výkonu motoru. Proto jsme na 
počátku nové sezony (počátkem října 
2012) provedli výměnu motoru, který 
by měl mít pouze asi 50 % příkon oproti 
původnímu. Ostatní náklady byly v tom-
to řádu již očekávány.

Hospodářský výsledek za testovací se-
zonu 2011/12 tedy číní: –114  910,50 Kč. 
V  prvním roce hospodaření sportovní 
haly odhalilo následující skutečnosti:
–  je důležité mít včas nasmlouvané stálé 

zákazníky (sportovní kluby) – v  nové 
sezoně jsme již připraveni a kalendář 
pro pracovní dny a  žádané časy (16–
21 hod.) je již docela zaplněný,

–  je důležité nabízet veřejnosti širší vy-
užití sportů, než jen házenou a futsal, 
proto byla v  průběhu minulé sezony 
doplněna možnost hry tenisu, volej-
balu a  nohejbalu, od  letošní sezony 
jsme pak díky nákupu speciálních 
mantinelů a výměně povrchu schopni 
nabízet i tolik žádaný florbal,

–  maximálně hlídat náklady za energie: 
chvíli trvalo, než jsme se naučili v hale 
efektivně vytápět; navíc každý vnímá 
teplotu pro svůj sport jinak a  pře-
devším hodně závisí na tom, z  jaké 
venkovní teploty člověk dovnitř vstu-
puje a  jaký druh sportu hodlá pro- 
vozovat,

–  důležité také je, aby se dařilo sjed-
návat nájmy tak, aby na sebe více 
navazovaly – vytápění v  hale je pak 
díky tomu mnohem efektivnější, 
než roztápění celého prostoru jen 
kvůli jediné osamocené nájemní ho- 
dině.

Jaká jsme zvolili opatření ke zlepšení 
hospodaření sportovní haly?
–  změna elektromotoru za méně výkon-

ný (snížení nákladů za elektřinu),
–  zvýšení hodinové ceny pronájmu haly 

na 400 Kč (pro místní platí nadále 
cena 350 Kč),

–  vyvinutí maximální snahy o  zvýšení 
obsazenosti haly (nové mantinely – 

florbal, jednání s novými kluby o zapl-
nění haly v dalších termínech).
Obecně jsme však s provozem a pře-

devším způsobem využití haly velmi 
spokojeni. Podle našich odhadů vy-
užila jakýmkoliv způsobem sportovní 
halu asi třetina všech obyvatel naší 
obce (asi 400 dospělých a  100 dětí). 
To je opravdu veliké číslo a  hala si 
svou pozici v  místí nabídce volnoča-
sových aktivit během testovací se-
zony obhájila. Z  pohledu časového 
využití haly dle jednotlivých druhů 
sportů platí tato statistika: házená –  
52 %, futsal – 30 %, volejbal – 5 %, te- 
nis – 8 %, ostatní (nohejbal, kulturní 
akce apod.) – 5 %.

V závěru je třeba dodat, že existen-
ce a provoz sportovní haly splnily svůj 
očekávaný účel. Na každém kroku je 
vidět, že to sportovnímu duchu  naší 
obce velmi pomohlo. Díky hale se 
rozšířilo nejenom zázemí pro hlavní 
telnický sport, házenou, ale i  nabídka 
dalších aktivit pro další děti a dospělé 
(např. letos poprvé v  hale hraje nový 
dětský futsalový oddíl Sokol Telnice, 
FK Orel Telnice zahájil nábor a přípravu 
dětí na hru florbalu v hale). Poděková-
ní také patří všem, kteří se na stavění/
bourání a provozu haly jakkoliv dobro-
volně podíleli, ať už z  řad házenkářů, 
nebo další veřejnosti. I jejich zásluhou 
sportovní hala v Telnici plnohodnotně 
funguje a  současně účinně přispívá 
k  prevenci kriminality v  naší obci. Vě-
říme, že se nám v nové sezoně podaří 
udržet alespoň vyrovnaný rozpočet 
provozu sportovní haly. Děkujeme za 
vaši podporu!

Vedení obce Telnice

  hosPodaření sPortovní haly  
v testovací sezoně 2011/2012 

 mas „za humnama“
MAS neboli Místní akční skupina 

(správně skupina pro  místní akce) je 
společenství lidí, obcí, firem a  nezis-
kových organizací se  společným cílem 
rozvoje vymezeného regionu. Má for-
mu neziskového subjektu se společným 
rozhodováním a uplatňováním vzájem-
ného partnerství. Tvorba strategie MAS 
směřuje k  vytyčení společných priorit 
a  dotační program Evropské unie na-
zvaný LEADER umožňuje jejich realizaci. 
V  České republice působí více než 150 
MAS. Každá MAS má zákonitě jiné prio-
rity, jiné formy spolupráce a jiné postu-

py, nicméně se dodržují tato společná 
pravidla: 
–  MAS je nositelem strategie pro  dané 

území a trvale s ní pracuje,
–  partnerství v MAS je tvořeno vyváženým 

poměrem zástupců obcí, podnikatelů 
a  spolků, občanských sdružení nebo 
i  fyzických osob a  zástupců státních 
a dalších institucí s působností v regio-
nu (platí pravidlo, že členů samosprávy 
a státní správy musí být méně než 50 %),

–  území MAS je přesně vymezeno a  za- 
hrnuje obce s  méně než 25  000 oby- 
vateli.

Prostřednictvím MAS je potom trans-
parentně tvořena strategie a  prostřed-
nictvím vlastních dotačních výzev jsou 
podporovány aktivity a  projekty s  pů-
sobností v území MAS. A právě obec Tel-
nice se rozhodla připojit k  této aktivitě 
a  začlenit se do území, ve kterém MAS 
„Za humnama“ působí, viz přiložený ob-
rázek. Tato Místní akční skupina existuje 
již delší dobu, ovšem prakticky od počát-
ku nevyvíjela příliš mnoho úspěšných 
aktivit a  její život spíše skomíral. V  této 
době Evropská unie a  Česká republika 
připravují strategii dalšího Programova-
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 je ParKování v telnIcI zásadní Problém?

  novÝ územní Plán – současnÝ vÝvoj

naší obce do této aktivity se nejen obci, 
ale i dalším subjektům v Telnici blíže ote-
vírají možnosti se o tyto peníze ucházet. 
Nejdříve bude ale důležité utvořit ro-
zumnou strategii pro celou oblast pů-
sobnosti MAS „Za humnama“ tak, aby se 
v ní „našla“ i naše obec, a poté budeme 
moci všichni připravovat vlastní místní 
projekty, kterými budeme o  přidělené 
peníze EU mezi sebou soutěžit. Jaký 
bude další vývoj, se ještě uvidí. Zatím je 
celá záležitost prakticky na začátku: Ev-
ropská unie ještě nerozhodla o tom, jaké 
prostředky místním akčním skupinám 
svěří a jestli vůbec, a MAS „Za humnama“ 
ještě v  tuto chvíli nezačala připravovat 
svou vlastní strategii, teprve se sceluje 
území, ve kterém bude nadále působit 
a  hledá se manažer, který by celou 
skupinu řídil. Více obecních informa-
cí o  MAS získáte na stránkách Národní 
sítě MAS ČR na adrese: www.nsmascr.cz, 
o  samotné MAS „Za humnama“ pak na 
www.zahumnama.cz.  František Kroutil

Tuto otázku si jistě mnozí již drahnou 
dobu pokládají a sami si jistě odpovída-
jí, že ano. Každá ulice je sice specifická, 
ale problémy s parkováním trápí až na 
některé výjimky snad všechny. A řešení 
se nabízí vždy několik: od finančně ná-
ročných přes často formálně nerealizo-
vatelné až po ty, se kterými ne všichni 
souhlasí. A  v  tom je právě „zakopaný 
pes“. Obecně se vcelku jednoduše kon-
statuje, že problémy s parkováním exis-
tují, hůře se však řeší, pokud je nutné 
konfrontovat všechna nabízená řešení 
s finančními, prostorovými či pozemko-
vě-vlastnickými možnostmi. Jakmile se 
na obzoru ukáže nejlepší možné řešení, 
není nikdy beze zbytku přijato všemi 
dotčenými obyvateli. 

Obec svolala setkání s obyvateli ulice 
Růžová a Za sokolovnou. Je třeba podě-
kovat všem, kteří si našli cestu do obec-
ní zasedací místnosti a varianty o řešení 
parkovacích problémů na místě disku-
tovali. Přesto ale zhruba polovina dotče-

ných domů nebyla nikým zastoupena, 
ač písemnou pozvánku obdrželi všichni 
včas do svých schránek. Zásadním fak-
torem, který musíme respektovat, je exi-
stence obytných zón v Telnici. Obecně 
je obytná zóna jistě vítanou ochranou 
bezpečí všech chodců (viz max. povole-
ná rychlost 20 km/h). Reprezentuje však 
také jedno málo známé pravidlo silnič-
ního provozu: parkování v ní je možné 
pouze na vyznačených parkovacích stá-
ních. A ta lze leckde ještě na silnici najít, 
jinde už zub času původní čáry smazal. 
Proto právě obec vypracovala nový ná-
vrh značení a s ním seznámila účastníky 
zmíněného setkání a  provedla do něj 
poslední zásahy. Realizace tohoto opat-
ření je tedy před námi. S  ohledem na 
současné priority zaměstnanců obce se 
tato obnova vodorovného dopravního 
značení odložila, nicméně věříme, že se 
ji podaří do zimy postupně uskutečnit. 
Na ulici Brněnské (Nad Loučkami) se ně-
kolik parkovacích míst již podařilo vy-

značit, ale nově některé i zrušit. Jakmile 
bude značení v ulicích obnoveno, bude 
nutné také dohlížet na dodržování pra-
videl silničního provozu. Je třeba tedy 
touto cestou upozornit všechny řidiče, 
kteří v těchto obytných zónách parkují, 
že po vyznačení parkovacích stání již 
nebude možné tolerovat překračování 
pravidel silničního provozu. Jedině tak 
totiž budeme moci konstatovat, že jsme 
s  problémem parkování v  Telnici něco 
málo udělali.

P. S. Alespoň částečné řešení parková-
ní v ulici Palackého se intenzivně připra-
vuje na příští rok, otázka řešení parko-
vání v  blízkosti nádražní budovy je ve 
fázi hledání finančně efektivního a pře-
devším reálného řešení. Kromě nového 
značení bude zrušen pravý chodník (ve 
směru dolů) na dolním konci ulice Rů-
žová a  předlážděn na parkovací stání. 
Studie parkovacích stání pro ulici V dě-
dině je připravena k  připravovanému 
projednání s občany.  FK

Ve středu 1. srpna 2012 proběhlo ve- 
řejné projednání návrhu nového územ-
ního plánu obce Telnice, kterého se za 
pořizovatele zúčastnila paní Ing. arch. 
Zora Zelená z Městského úřadu Šlapani-
ce, za zpracovatele, společnost AR  Pro-
jekt, s. r. o., pan Ing. arch. Jaroslav Kozel, 
CSc., za obec Telnice pan starosta obce 

František Kroutil a místostarosta pan Ing. 
Jiří Dudák. Občané měli možnost na mís-
tě písemně uplatnit své námitky či při-
pomínky. Této možnosti využilo několik 
občanů a v průběhu více než hodinové-
ho jednání probíhala většinou věcná dis-
kuse o  záměrech v  územním plánování 
obce a  dopadu na některé soukromé 

pozemky v katastrálním území obce Tel-
nice. Následně byly připomínky odborně 
posouzeny a  také projednány zastupi-
telstvem obce. Nyní probíhá poslední 
projednávání návrhu územního plánu 
u  dotčených orgánů státní správy a  je 
pravděpodobné, že by ještě do konce le-
tošního roku mohlo zastupitelstvo obce 

cího období pro roky 2014–2020 (tedy 
cíle a  způsoby rozdělování evropských 
dotací pro příští roky) a  právě síť míst-

ních akčních skupin má být jedním z no-
sitelů přerozdělování evropské finanční 
podpory pro rozvoj regionů. Zapojením 
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 PřIPravovanÝ obecní rozPočet na roK 2013

 nové Kontejnery na Plast

První svatba na telnIcKém 
obecním úřadě

V sobotu 1. září 2012 se v  11 hodin 
uskutečnila v  zasedací (obřadní) míst-
nosti obecního úřadu v  Telnici první 
civilní svatba. Kristýna Šrotová z Telnice 
a  Jakub Sekanina ze Sokolnic si před 
oddávajícím starostou obce Telnice 
Františkem Kroutilem a za přítomnosti 

sokolnické matrikářky paní Ivany Zmrz-
lé řekli své ano. Nevěsta přijela s rodiči 
k obecnímu úřadu na kočáru taženém 
koňmi pana Františka Vlacha. Ve slav-
nostní, a  přitom milé atmosféře a  za 
účasti svědků, rodinných příslušníků, 
kamarádů, přátel, známých, za dopro-
vodu libých tónů z kláves Aleše Kučery 
a zpěvu písně Happy Day hlasem Vero-

niky Slezákové obdrželi oba novoman-
želé  od obecního úřadu malý dárek 
– památku na tento významný oka-
mžik: sadu sklenic na víno s logem naší 
obce. Novomanželům přejeme šťastný 
a  spokojený život, vzájemnou lásku 
a  brzy  kopu malých Sekaninů... Děku-
jeme všem, kteří se o úspěšné uskuteč-
nění této slavnosti zasloužili, ať už z řad 
svatebčanů, či  zaměstnanců obecního 
úřadu. Poděkování patří také matrikář-
ce paní Ivaně Zmrzlé a  ceremoniářce 
paní Miladě Kotolanové ze Sokolnic.

obec telnIce zaměstnala  
třI nové PracovníKy

Ve spolupráci s Úřadem práce Česká re-
publika zaměstnala obec Telnice tři nové 
pracovníky: Kateřinu Jedličkovou, Janu 
Gargulovou a Jiřího Večeřu. Obec tak vy-
užila programu Veřejně prospěšné práce, 
který umožňuje nezaměstnaným dočas-
né pracovní umístění na obcích. Všichni 
noví pracovníci budou vypomáhat na 
obci do konce ledna 2013, přejeme jim 
hodně úspěchů v jejich nové práci.

V  době, kdy si pročítáte toto vydání 
Telnického zpravodaje, probíhají na za-
stupitelstvu diskuse o podobě obecního 
rozpočtu na rok 2013. Respektive zastu-
pitelé byli vyzváni k  návrhům na příští 
rok, a stejně tak i občané naší obce. Roz-
počet pak bude na přelomu listopadu 
a prosince vyvěšen na úředních deskách 
(jak té fyzické před Šatlavou, tak i elektro-
nicky na www.telnice.cz) . K tomuto roz-
počtu mohou občané ještě do zasedání, 
na kterém se bude rozpočet schvalovat, 

vznést písemně své připomínky. Předpo-
kládaný termín schvalování rozpočtu je  
17. prosince 2012. Obecní rozpočet pro 
rok 2012 zcela jistě skončí ztrátou, a to oče-
kávanou. Letošní investiční výdaje byly 
především s ohledem na stavbu přístav-
by základní školy a  rekonstrukci areálu 
mateřské školy avizované. V  roce 2013 
bychom chtěli v hospodaření dosáhnout 
kladného výsledku – investiční výdaje 
by tedy neměly překročit míru roku 
2012. Otázkou samozřejmě zůstává, 

jakou se podaří získat dotační podporu 
z evropských, státních či krajských fondů 
a do jaké míry budou tyto dotační peníze 
potřebovat spolufinancování ze strany 
obce. Pokud se jakákoliv smysluplná 
dotační podpora podaří získat, jistě má 
smysl, aby obec vážně uvažovala i o spo- 
lufinancování. S  dotacemi to totiž je 
a  bude čím dál horší. Myslím, že každý 
běžně informovaný občan dobře ví, jak 
momentálně hospodaří Evropská unie či 
náš stát.  FK

Upozorňujeme občany na to, že na 
sběrných místech u  rybníka, na parko-
višti za sokolovnou, u  bytového domu 
„Jamajka“ a  u „vojenských“ bytovek 
jsou nově umístěny další kontejnery na 
plast. Jejich bezplatné zapůjčení obec 
zajistila ve spolupráci s firmou EKOKOM. 
Vzhledem k častému přeplnění stávají-
cích nádob, obzvláště v  letních měsí-

cích, tak tyto další jistě přispějí k větší-
mu pořádku na sběrných místech. Do 
těchto kontejnerů na plast patří: nádo-
by od čisticích prostředků, kosmetic-
kých přípravků, pochutin, bytové che-
mie atd., vymyté kelímky od mléčných 
výrobků, výrobky z plastů – části hraček, 
pěnový polystyren, obalové fólie (tašky, 
pytle, sáčky, atd.), stlačené PET lahve 

od nápojů, nádoby od nemrznoucích 
směsí a  destilované vody, nápojové 
kartony (mléko, džusy, víno). Znovu 
upozorňujeme, že veškeré plastové PET 
lahve je třeba před vhozením do kon-
tejneru stlačit, objem PET lahve se po 
stlačení zmenší až čtyřikrát. Děkujeme 
za pochopení.

Vladimír Blaženka, místostarosta obce

Telnice hlasovat o jeho schválení. Vedení 
obce Telnice má velký zájem na tom, aby 
nový územní plán začal platit, a  moh-
ly se tak začít realizovat další rozvojové 
projekty naší obce. K vyhlášení termínu 

schvalování nového územního plánu za-
stupitelstvem obce sledujte úřední des-
ku obce nebo internetové stránky www.
telnice.cz. Pokud se chcete seznámit 
s  poslední verzí územního plánu (před 

projednáním zmíněných 9 připomínek), 
máte stále možnost na webových strán-
kách obce v aplikaci Geoportál nebo na 
nástěnce v chodbě obecního úřadu Tel-
nice.  FK

 zPrávy z obecního úřadu
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obecní Informační brožurKa

V měsíci září a říjnu pracovaly Kateřina 
Jedličková a Jana Gargulová především 
na sběru dat pro vydání obecní in-
formační brožurky, která byla již dříve 
avizována a  také dvakrát připravována. 
Teprve v  součinnosti těchto dvou 
zaměstnankyň obecního úřadu se tento 
projekt podařilo konečně dotáhnout do 
úspěšného konce. Možnost zveřejnění 
řádkové inzerce měl každý telnický 
podnikatel nebo zde sídlící či působící 
firma zdarma. Podnikatelé a firmy z oko-
lí si připlácely 750 korun za zveřejnění 
svých kontaktů, současně také bylo 
možné si za příplatek zamluvit grafic-
kou inzerci na obálce brožurky. Právě 
z  těchto finančních prostředků byl celý 
projekt realizován a  v  konečné fázi by 
neměl obec stát ani korunu. Brožurka se 
právě připravuje do tisku, jakmile bude 
hotová, obdrží ji všichni telničtí občané 
od obce Telnice zdarma darem do svých 
poštovních schránek. Celkem bude vy-
tištěno 1  000 kusů a  budou rozdávány 
zdarma návštěvám či nově přistěhova-
lým občanům tak, aby všichni měli pře-
hled o možnosti využití služeb místních 
živnostníků či firem. Kromě komerčních 
informací zde budou moci občané na-
lézt také důležité kontakty na úřady, lé-
kaře, ale také přehled telnických spolků 
a sdružení. Cílem brožurky tedy je pře-
devším dát všem místním občanům do 
ruky ucelený zdroj informací o  životě 
v  Telnici. Děkujeme oběma zmiňova-
ným kolegyním za velmi aktivní přístup 
při realizaci tohoto projektu a omlouvá-
me se všem (podnikatelům) za oba ne-
dotažené pokusy, při kterých byli mnozí 
opakovaně kontaktováni. Současně pro-
síme o pochopení i ty živnostníky, kteří 
již dnes nepodnikají a byli obecním úřa-
dem osloveni k uveřejnění kontaktů –  
čerpali jsme pouze z  veřejných zdrojů 
a  je třeba říci, že tyto veřejné rejstříky 
nejsou bohužel zcela aktuální a v pořád-
ku. Věříme, že všechny porodní bolesti 
při sestavování brožurky převáží přínos 
z  ní samotné nejenom občanům, ale 
i samotným podnikatelům.

tržní řád
Obec Telnice se rozhodla s  účinností 

od 1. října 2012 vydat tzv. Tržní řád, kte-
rým se na území naší obce organizuje 
prodej a  poskytování některých slu-
žeb. Zřejmě nejdůležitější pasáží tohoto 
tržního řádu je  článek č. 9, zakázané 
druhy prodeje zboží:

(1)  Na území obce Telnice je zakázán 
pochůzkový prodej s výjimkou:

 a)  jeho provádění na sportovních 
podnicích

 b)  prodeje v souvislosti s neziskovými 
akcemi humanitárního, zdravotní-
ho, sociálního či jiného veřejně 
prospěšného charakteru. 

(2)  Na území obce Telnice je zakázán 
podomní prodej.

Celé znění tohoto Nařízení obce Tel-
nice č. 01/2012 naleznete na úřední 
desce na www.telnice.cz a  bude také 
součástí připravované obecní infor-
mační brožury. V  případě, že občané 
zaznamenají porušování tohoto Tržního 
řádu, nechť se neprodleně obracejí na 
strážníky Obecní policie Telnice – tel.: 
725 177 661 nebo na obecní úřad v Tel-
nici na tel.: 544 224 410.

obec telnIce nezaKáže  
vÝherní automaty 

Zastupitelstvo obce Telnice po disku-
si, kterou vedlo na svém 30. zasedání 
dne 3. září 2012, se rozhodlo zatím nevy-
dat žádnou obecně závaznou vyhlášku, 
která by zakazovala instalaci výherních 
automatů na území naší obce. Argu-
menty směřovaly především k tomu, že 
současná existence těchto výherních 
automatů nezpůsobuje doposud žád-
né výrazné sociální potíže v  obci. Sou-
časně je také třeba se ohlížet na to, že 
příjem obce z využívání těchto zařízení 
není pro obecní rozpočet zanedbatelný 
a  prostředky takto získané obec využí-
vá například i  pro podporu kulturních, 
společenských či sportovních aktivit 
v  obci. Pro představu uvádíme pří-
jmy obce z  této kapitoly v  posledních 
letech: 2008 – 226 242 Kč, 2009 –  
193 510 Kč, 2010 – 193 011 Kč, 2011 – 
201 783 Kč. Nicméně to neznamená, že 
by se v budoucnu touto problematikou 
zastupitelstvo dále nechtělo zabývat. 
V případě, že by se skutečně prokázalo, 
že je nutné tuto problematiku znovu 
otevřít, bude na to zastupitelstvo obce 
reagovat. Pokud máte jiný názor k  to-
muto tématu, napište jej prosím sta-
rostovi na adresu: starosta@telnice.cz  
nebo jej kontaktujte osobně.

novÝ dodavatel Plynu  
Pro obec a záKladní ŠKolu

Zastupitelstvo obce Telnice se roz-
hodlo vybrat nového dodavatele na 
dodávku plynu pro obec Telnice i místní 
základní školu na služby, které je možné 
od počátku roku 2013 bez sankcí ob-

jednat od nového dodavatele. K výběru 
byla použita elektronická aukce, do kte-
ré se přihlásilo celkem pět dodavatelů, 
z  nichž nejvýhodnější nabídku poskyt-
la společnost Europe Easy Energy, viz 
http://www.3-e.cz. Celková úspora pro 
obec i  školu činí v  ročním horizontu  
112 759,41 korun bez DPH. Zbývající 
služby na dodávku plynu, které jsou 
nasmlouvány na delší dobu, a  také na 
dodávku elektrické energie, bude obec 
zřejmě stejnou formou soutěžit po-
stupně v  momentu, kdy bude možné 
ze současných dodavatelských smluv 
bez sankcí odejít. Jako klíčové se ukáza-
lo mít nejlépe všechny dodávky plynu 
i  elektřiny smluvně načasované k  jed-
notnému termínu. Jinak není ekono-
micky příliš výhodné měnit dodavatele 
na všechny služby v  jednom okamži-
ku. Postupně se snad podaří tyto termí-
ny v nejbližších letech sladit tak, aby se 
skutečně dalo o cenu soutěžit se všemi 
službami i  odběrnými místy najednou. 
Čím je větší objem zakázky, který vstu-
puje do elektronické aukce, tím je větší 
naděje na výhodnější podmínky.

bezPečnostní Prořez  
a Kácení stromů

Každá porážka stromu je bolestivá pro 
toho, kdo si na něho za ta léta zvykl. Ale 
hodnotu stromu proti hodnotě lidského 
života nelze porovnávat. A protože do-
poručení odborníků je lépe respektovat, 
než nést za následně způsobené škody 
odpovědnost, museli jsme přistoupit 
k  některým nezbytným opatřením na 
veřejných prostranstvích v  naší obci. 
Jednak byla projednána upozornění 
občanů na některé nebezpečné stromy, 
jednak jsme také sami o  některých jis-
tou dobu věděli. Vše posoudil specialis-
ta p. Balák a provedl také bezpečnostní 
řezy, příp. stromy pokácel. Chybějící ze-
leň se budeme snažit opět doplnit tak, 
aby kromě svých přirozených ekologic-
kých funkcí plnily tyto dřeviny i  funkci 
estetickou. Děkujeme za pochopení. 
Tentokrát se to týkalo například stromů 
na parkovišti u mateřské školy, u základ-
ní školy, u dětské houpačky a v blízkosti 
náhonu Za sokolovnou apod.

svodIdla Před zŠ  
zažIla zatěžKávací zKouŠKu

V neděli 26. srpna 2012 si po šesté 
hodině ranní zažila bezpečnostní svo-
didla před základní školou zatěžkávací 
zkoušku. Osobní vozidlo značky Škoda 
Octavia Kombi stříbrné barvy, které Ma-



 Telnický zpravodaj – říjen 2012 Informace z obecního úřadu 9
sarykovým náměstím přijíždělo vyšší 
rychlostí od Hodonína, dostalo u  pře-
chodu pro chodce prudký smyk a  po 
několika otočkách kolem vlastní osy 
opustilo silnici směrem k základní škole. 
Právě zde ale narazilo na svodidla, která 
očekávaným způsobem zabránila vo-
zidlu v  další pohybu směrem ke škole. 
Vozidlo bylo svodidly zadrženo a fyzic-
ky odraženo zpět na silnici. Podle očité 

lasti nedávno nezahlédli pohybovat se 
podezřelou osobu s  těmito nádobami. 
Děkujeme za spolupráci.

ulIce za soKolovnou  
zísKala novÝ hlásIč obecního 
rozhlasu

Zastupitelstvo obce Telnice se rozhod-
lo pořídit pro občany v ulici Za sokolov-
nou nový hlásič obecního rozhlasu, který 
doplnil pokrytí současných rozhlasových 
zařízení. Nový hlásič slouží především 
zadní části ulice, kde prakticky nebylo 
hlášení obecního rozhlasu vůbec slyšet. 
Při montáži došlo také k  přenastavení 
sousedních hlásičů tak, aby efektivita vy-
sílání a kvalita poslechu byla co nejvyšší. 
Věříme, že se instalací nového hlásiče 
podařilo občanům této části obce ales-
poň mírně zlepšit poslech hlášení obec-
ního rozhlasu. Dodávku provedla v  září 
2012 společnost EMPEMONT z Valašské-
ho Meziříčí, která spravuje systém obec-
ního rozhlasu, a  byla použita moderní 
bezdrátová technologie.

KomPostárna v nejblIžŠí době 
v telnIcI nevznIKne

Starosta obce při nedávném zasedá-
ní zastupitelstva obce předložil k  pro-
jednání téma komunitní kompostárny 
v  naší obci. Po delší diskusi však toto 
téma nenašlo mezi zastupiteli dostateč-
nou podporu. Pro návrh hlasovali pouze 
čtyři zastupitelé (Hrazdíra, Šťastná, M. 
Dudák, Kroutil), což na schválení ne-
stačilo. Faktem je, že současná dotační 
výzva neumožňuje pořízení techniky, 
kterou by obec mohla využít i  pro jiné 
účely, než jen pro péči o  kompostárnu, 
a výše případné podpory by momentál-
ně  nemohla dosáhnout objemu, který 
by obec požadovala.  I tato skutečnost 
jistě ovlivnila výsledek hlasování zastu-
pitelů. Je pravděpodobné, že případné 
další dotační výzvy k tomuto tématu bu-
dou vypsány až za několik dalších let. Do 
konce volebního období se již podobná 
možnost získání státní dotace zřejmě 
neobjeví. Poděkování v  této věci patří 
Zemědělskému družstvu Sokolnice za 
spolupráci na přípravě tohoto záměru.

venKovní PosIlovací stroj
Obec Telnice ve spolupráci s  Nadací 

správného životního stylu uskutečnila 
ve třetím zářijovém týdnu 2012 instala-
ci venkovního posilovacího stroje, který 
je určen osobám starším patnácti let 
a  má zvýšit pohyblivost horních i  dol-
ních končetin a  zlepšit ohebnost klou-

svědkyně této události bylo zřejmé, že 
nebýt svodidel, vozidlo by skončilo na 
fasádě základní školy. Stačilo málo: vy-
soká rychlost a  mokrá silnice. Svodidla 
odvedla svou práci dobře a po kontak-
tu s vozidlem se posunula o zhruba 15 
cm směrem do své deformační zóny - 
tedy na trávník před školou. K ohrožení 
chodců na chodníku před školou tedy 
nemohlo dojít. Svodidla jsou po nárazu 
mírně poškrábaná, na původní místo je 
hned druhý den vrátili obecní zaměst-
nanci. Vzniklá škoda obci je více méně 
zanedbatelná.

Hůř jistě muselo dopadnout vozidlo 
řidiče Octavie. Až na chodníku před 
školou zanechalo střepy zadních světel; 
lze předpokládat, že došlo i k drobnější 
deformaci karosérie. Podle jiné svědky-
ně události šlo o zvukově poměrně silný 
náraz.

neznámÝ Pachatel  
se zbavoval vyjetého oleje 
nedaleKo bytovÝch domů 

V úterý 28. srpna 2012 nalezli pracov-
níci obecního úřadu ve vysoké trávě 
nedaleko bývalých vojenských byto-
vek v  blízkosti trati Českých drah (na 
obecním pozemku) velkou otevřenou 
plechovku s vyjetým olejem a další ná-
dobu plnou této životnímu prostředí 
nebezpečné látky.

Obec Telnice má jisté indicie, které 
by mohly vést k nalezení hříšníka, který 
tímto způsobem znečišťuje životní pro-
středí. Vyzýváme proto občany, zvláště 
pak nádražní čtvrti ke spolupráci, v pří-
padě, že by si vzpomněli, zdali v této ob-

bů. K  dispozici je jednak maminkám 
či babičkám, které si tak mohou krátit 
chvíli při hlídání svých dětí v  blízkosti 
Bezpečné dětské zahrady v Růžové uli-
ci, ale také samozřejmě široké veřejnos-
ti. Obec Telnice přeje všem, kteří najdou 
odvahu si na tomto stroji zacvičit, pří-
jemné cvičební zážitky.

veřejné osvětlení v ulIcI lány 
sPuŠtěno

Obyvatelům ulice Lány se v noci z 28. 
na 29. září 2012 poprvé rozzářilo nové 
veřejné osvětlení. Použita byla moderní 
technologie metalhalogenidových sví-
tidel s  předřadníky, které budou ještě 
doplněny systémem astronomických 
hodin. Mělo by tak být dosaženo ma-
ximálně efektivního svícení v  kontextu 
s  nízkou spotřebou elektrické energie. 
Technologie LED, o které se v této sou-
vislosti často hovoří, nebyla preferová-
na především pro relativně vysoké in-
vestiční náklady a také doposud téměř 
neznatelné rozdíly v provozní spotřebě 
elektrické energie. Věříme, že instalace 
nového osvětlení, kterou provedla spo-
lečnost ENORM, pomůže snížit majet-
kovou trestnou činnost, které byla tato 
ulice v posledních měsících vystavena.

televIzní Pořady o telnIcI
Obec Telnice objednala u České tele-

vize pořízení kopií pořadů, které se zmi-
ňují o naší obci. Cena těchto tří licenco-
vaných kopií činí 3 096 korun. Již dříve 
získala touto cestou obec také Medai-
lon Františka Vykouřila. Přehled objed-
naných kopií pořadů České televize:
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Kulturní týdeník (Vesnice roku – Telnice, 

z roku 1996)
Člověk hledá člověka (z roku 1997)
Tanečníci z Telnice (z roku 2000)
Všechny pořady budou dodány na 

DVD a budou uloženy do archivu obec-
ního úřadu.

nové doPravní značKy 
Na základě nového schváleného Pas-

portu dopravního značení obce Telni-
ce doplnila Správa a  údržba silnic nové 
značky především v okolí silnice II. třídy č. 
380. Největší důraz byl kladen na zvýšení 

jmu se mohou fanoušci obracet na Petra 
Gabrhela, petr.gabrhel@telnice.cz, příp. 
na tel.: 544 224 410 či osobně, a perma-
nentní vstupenky si zarezervovat (nejlépe 
dopředu). Tuto výzvu jsme již zveřejnili 
v  minulém čísle Telnického zpravodaje 
a  vzhledem k  tomu, že se množily dota-
zy na způsob zapůjčení, znovu ji tímto 
uvádíme. Platí pouze jediné pravidlo: kdo 
dřív přijde… Přejeme vám příjemné spor-
tovní zážitky a Kometě hodně úspěchů!

Poslední úPravy zŠ  
v letoŠním roce

Po zbudování nové přístavby základ-
ní školy bylo třeba se také zamyslet nad 
vymalováním boční stěny školy, která 
právě souvisí s novou budovou. Zastupi-
telstvo obce se rozhodlo provést novou 
malbu ještě v  letošním roce a práci od-
vedl p. Staňa z Újezda u Brna. Poděková-
ní také patří panu Zdeňku Konečnému 
st., který se zasloužil o zednickou opra-
vu fasády. Děkujeme! V  návaznosti na 
poslední úpravy školy a  přilehlého are-
álu bude ještě třeba pracovat na úpravě 
přístupové cesty ke hřbitovu, která byla 
realizací školní přístavby také dotčena. 
Pokud to počasí dovolí, bude snaha 
prostor kolem zdi nové přístavby opět 
osázet zelení. V  souvislosti s  přípravou 
na zimu bylo také nutno pokácet po-
slední ze starých tújí, která stála v rohu 
za školou a podle doporučení odborní-
ků již svou velikostí ohrožovala své okolí, 
zvláště pak procházející děti ze školy. Na 
původním místě této túje se bude hle-
dat jiná živá náhrada.

tIPy na telnIcKé vánoční dárKy
Stejně jako v  loňském roce, nabízí 

obec Telnice možnost nákupu vánoč-
ních dárků s místní tématikou pod stro-

meček vašim blízkým, kamarádům či 
jen tak na památku. Pro letošní Vánoce 
jsme pro vás připravili tyto možnosti:

Obecní stolní kalendář s  tématem 
porovnání fotografií z  telnické histo-
rie a  současnosti; kalendář obsahuje 
(očekávané) termíny telnických kul-
turních či sportovních akcí, termíny 
svozu komunálního odpadu apod. 
Cena je 80 Kč.

Samolepka Telnice na auto (TE) – viz 
obrázek. Cena je 35 Kč.

• 

Srdečně blahopřejeme!  Obec Telnice

 vÝznamná žIvotní jubIlea telnIcKÝch občanů
V srpnu 2012 oslavili významné narozeniny: Věra Hanáková (Na vi-
lách), František Jeniš (Draha), Tomáš Sekanina (Za sokolovnou), Marie  
Divácká (K nádraží), Anna Jenišová (V dědině), Zdeněk Životský  
(Za sokolovnou), Karel Klanica (Brněnská), Jaroslav Vlasák (Draha),  
Marie Šustrová (U rybníka), Jan Roblík (K nádraží), Lubomír Koláček 
(Za sokolovnou), Alois Filák (V dědině), Danuše Vacková (U rybníka)  
a František Šnóbl (Růžová).
V září 2012 si svá jubilea připomněli: Hedvika Sedláková (Za sokolov-
nou), Miroslav Knol (Brněnská), Marie Králová (V dědině), Antonie  
Jílková (K nádraží), Miroslav Švanda (V dědině), Ludmila Konečná  
(Růžová), Marie Zavadilová (V dědině) a Vojtěch Svoboda (V dědině).

bezpečnosti chodců – všechny přecho-
dy na této silnici by měly být označeny 
reflexními značkami, nově přibyly také 
značky upozorňující na poměrně nebez-
pečnou zatáčku na Masarykově náměstí, 
kterou často někteří nepozorní řidiči pro-
jíždějí přímo směrem k farní budově.

Permanentní vstuPenKy  
na Kometu volně K dIsPozIcI

Starosta obce obdržel v rámci partner-
ství s Kometou dvě volné permanentní 
vstupenky na stání na všechna ligová 
utkání klubu HC Kometa Brno. Vzhledem 
k  jeho časové zaneprázdněnosti není 
možné, aby se osobně domácích zápasů 
tohoto klubu účastnil, proto je nabízí tel-
nické veřejnosti k dispozici. V případě zá-

Kniha Telnice: historie a  současnost – 
poslední vydaná kniha o  Telnici. Cena 
je 200 Kč.

Nabídka je platná od 1. prosince až 
do vyprodání zásob. 

 František Kroutil
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 vÝsledKy KrajsKÝch voleb v telnIcI
Oznamujeme vám výsledky voleb do 

zastupitelstva Jihomoravského kraje, 
které se konaly 12.–13. října 2012:
Počet vydaných úředních obálek: 513 ks  
Počet platných hlasů: 499 ks 
Počet neplatných hlasů: 14 ks 
Počet oprávněných voličů: 1 172 
Volební účast: 43,77 %

Pořadí kandidátů podle přidělených 
preferenčních hlasů (uvádíme ty, kteří 
obdrželi více než 10 hlasů):
 1.  františek Kroutil  

(Kdu-čsl) – 88 pref. hlasů
 2.  judr. michal hašek 

(čssd) – 50 pref. hlasů
 3.  Ing. stanislav juránek  

(Kdu-čsl) – 45 pref. hlasů
 4.  Ing. zdeněk dufek  

(čssd) – 31 pref. hlasů
 5. –6. Ing. tomáš soukal  

 (čssd) – 29 pref. hlasů
 5. –6. jiřina burianová  

 (čssd) – 29 pref. hlasů
 7.  jiří životský  

(toP09 a starostové) – 25 pref. hlasů
 8.  Ing. lukáš jurečka  

(Kdu-čsl) – 24 pref. hlasů
 9.  Ing. arch. jaroslav Klaška  

(Kdu-čsl) – 22 pref. hlasů
10.  Ing. lubomír Šmíd  

(toP09 a starostové) – 21 pref. hlasů
11.  ladislav Kotík  

(toP09 a starostové) – 17 pref. hlasů
12.  Ing. jan vitula  

(toP09 a starostové) – 16 pref. hlasů
13.  Ing. marie Kozáková  

(Kdu-čsl) – 14 pref. hlasů

Podle odhadů uvádíme věkové roz- 
ložení zúčastněných voličů v Telnici:
18–30 let:  15 % ze všech zúčastněných 

voličů
31–50 let:  40 % ze všech zúčastněných 

voličů
nad 55 let:  45 % ze všech zúčastněných 

voličů

Ač se jedná pouze o  odhady a  pro 
skutečnou statistiku by bylo třeba 
porovnávat více faktorů, lze usuzovat, že 
největší volební účast měla tradičně starší 
generace a  že svého volebního práva 
velmi zřídka využívají mladí lidé do 30 let. 
Za volební okrsek Telnice zpracovali 

Jana Králová a František Kroutil

výsledky volebních stran:

Pořadí název volební strany Platné hlasy Podíl v %

1. KDU-ČSL 154 30,86%

2. ČSSD 136 27,25%

3. KSČM 53 10,62%

4. TOP 09 A STAROSTOVé PRO JMK 41 8,21%

5. ODS 32 6,41%

6. MORAVANé 14 2,80%

7. ČESKÁ PIRÁTSKÁ STRANA 12 2,40%

8. SDRUŽENí NESTRANíKů 11 2,20%

9. STRANA PRÁV OBČANů ZEMANOVCI 11 2,20%

10. NEZÁVISLí 8 1,60%

11. DSSS 8 1,60%

12. STRANA ZELENýCH 7 1,40%

13. VOLTE PR.BLOK www.CIBULKA.NET 6 1,20%

14. VěCI VEŘEJNé 2 0,40%

15. NÁR.SOCIALISTé-LEVICE 21.STOL. 1 0,20%

16. SUVERENITA - BLOK JB PRO JMK 1 0,20%

17. STRANA SVOBODNýCH OBČANů 1 0,20%

18. NEZÁVISLí DEMOKRATé 1 0,20%

 telnIcKÝ rybníK a jeho dalŠí osud
V průběhu 30. zasedání zastupitelstva 

obce Telnice (3. září 2012) se uskutečnilo 
jednání telnických zastupitelů, telnic-
kých rybářů (Rybářský sportovní klub 
Telnice) a  zástupců Moravského rybář-
ského svazu. Již před tímto zasedáním 
svolal starosta obce společnou schůzku 
Rybářského sportovního klubu Telnice, 
Moravského rybářského svazu, projek-
tanta rekonstrukce rybníka pana Ing. 
Josefa Kammermayera a zástupců obce 
Telnice. Na tomto prvním jednání byl 
oběma sdružením představen projekt re-
konstrukce a byla vedena diskuse o jeho 
detailech. Poté se jednalo o možnostech 
financování samotné rekonstrukce a  o 
možné spolupráci mezi oběma sdruže-
ními. Starosta obce informoval všechny 

přítomné, že toto jednání bude pokračo-
vat na veřejném zasedání zastupitelstva 
obce právě dne 3. září 2012.

V pondělí 3. září 2012 informoval 
starosta obce přítomné o  předchozím 
jednání a  také o  tom, že v  průběhu le-
tošního roku provedl průzkum mož-
ností financování rekonstrukce rybníka 
a s ohledem na telnická specifika (malá 
vodní plocha, vlastnictví rybníka obcí, 
malý soukromý nájemce apod.) zjistil, 
že jedinou dotačně financovatelnou 
možností je spolupráce s Moravským ry-
bářským svazem. Z předchozího jednání 
se svazem vyplynula nabídka na možné 
spolufinancování rekonstrukce rybníka 
z vlastních prostředků svazu a z případ-
né dotace Jihomoravského kraje (v sou-

čtu 700 000 Kč). Rozpočtované náklady 
na rekonstrukci činí asi 1,2 mil. korun vč. 
DPH, přičemž je možné, že při uspořádá-
ní veřejné zakázky by cena klesla na část-
ku okolo 1 mil. korun. Při této variantě by 
tedy obec musela doplatit maximálně 
300 000 korun ze svého. Podmínkou 
ovšem je, aby obec Telnice pronajala 
tento rybník Moravskému rybářskému 
svazu na v podstatě neomezenou dobu. 
Svaz také nabídl spolupráci místním ry-
bářům (účast ve vedení místní skupiny 
v Rajhradě, povolenky pro děti zdarma, 
vedení rybářských kroužků pro děti, sna-
ha o  pravidelné jednoroční maximální 
naplňování rybí sádky). Rybářský spor-
tovní klub Telnice ústy svého předsedy 
Jana Doležala spolupráci odmítl a  pro-
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hlásil, že většina navržených opatření 
připraveného projektu není potřebná. 
Starosta obce upozornil na to, že nejvý-
znamnější a  především nezbytnou část 
projektu tvoří rekonstrukce odtokového 
potrubí a stavidla, která představuje drti-
vou část nákladů celého projektu rekon-
strukce rybníka.

Pro zahájení spolupráce s Moravským 
rybářským svazem a  pro získání pro-
středků na rekonstrukci rybníka by obec 
musela ukončit spolupráci s občanským 
sdružením Rybářský sportovní klub 
Telnice a  spolupráce by mohla pokra-
čovat pouze s  těmi jednotlivci, kteří by 
se začlenili do Moravského rybářského 
svazu. Po delší diskusi bylo z  úst členů 
sdružení zřejmé, že zájem o  spolupráci 

se svazem nemají, protože se především 
obávají, že by rybí sádka nestačila pokrýt 
poptávku místních rybářů a že by převá-
žil zájem cizích rybářů. V případě, že by 
rybník připadl do revíru Moravského ry-
bářského svazu, obávají se také místní 
rybáři o to, že o rybník nebude postará-
no tak kvalitně jako doposud.

Hlasování proběhlo ve dvou interva-
lech: nejdříve se zastupitelé vyjadřova-
li k  nabídce spolupráce s  Moravským 
rybářským svazem (vč. nabídky na za-
jištění podstatné části financování re-
konstrukce rybníka). Osm z  přítomných 
zastupitelů bylo proti, tři zastupitelé 
(Kroutil, Blaženka, Homola) se zdrže-
li hlasování. Následně bylo hlasováno 
o  tom, zda bude obec v  letošním roce 

provádět rekonstrukci rybníka komplet-
ně ze svých vlastních prostředků, o čemž 
rozhodli všichni zastupitelé, že nikoliv 
(11 hlasů proti). Je třeba podotknout, 
že na rozhodování členů zastupitelstva 
mělo podstatný vliv vyjádření zástupců 
Rybářského sportovního klubu Telnice 
k  dané problematice přímo na zasedá-
ní zastupitelstva obce. V tuto chvíli není 
jednoduché hledat další řešení, pokud 
do rekonstrukce rybníka nemá obec 
investovat významnější prostředky ze 
svého. Pokud by se tak rozhodla, bude 
nutné práce upřednostnit na úkor jiných 
priorit. Diskuse se o  financování této 
problematiky jistě povede ještě při pro-
jednávání rozpočtu na příští rok.

František Kroutil, starosta obce

Starosta obce požádal předsedu ob-
čanského sdružení Rybářský sportovní 
klub Telnice o  vyjádření, které zveřej-
ňujeme v originální podobě:

vyjádření jana doležala
Obou zasedání jsem se zúčastnil a vyjá-

dřil se tak, abych hájil zájmy Rybářského 
sportovního klubu Telnice (dále jen RSK). 
Zastupitelé obce Telnice hlasovali pro-
ti spolupráci s  Moravským rybářským 
svazem. Myslím si, že tato nádrž vznikla 
s vývojem naší obce, kterou budovali ob-
čané Telnice, kteří se již nemohou k této 
problematice vyjádřit. 

Byl jsem seznámen s  projektem Na-
bídka Moravského rybářského svazu. 
Spolufinancování ze strany Moravského 
rybářského svazu 700 tisíci Kč je pod-
míněna pronájmem po propočtu na 

700 let, tj. propočet na 1  ha vodní plo-
chy vzhledem k výměře požární nádrže 
Telnický rybník 0,4 ha. RSK nabídlo ná-
jem 2000 Kč ročně, což je 1 400 000 Kč za 
700 let. S největší pravděpodobností se 
za tu dobu mnoho změní. V případě vý-
povědi v době nájmu by musela být zbý-
vající část finančních prostředků vrácena 
svazovým rybářům. Některé obce prona-
jímají taková zařízení místním organiza-
cím za 1 Kč na rok. Spolupráce není mož-
ná z  hlediska dvou různých organizací. 
Nově vzniklá organizace MO Rajhrad 
má možnost využívat řeku Svratku, která 
tudy protéká. Je na zvážení, zda by bylo 
možné postupovat při rekonstrukci ryb-
níka postupně (nazývám to minimalizací 
prací).

RSK Telnice se rozvíjí a má v plánu za-
ložit kroužky pro děti, aby měly zájem 

o přírodu v možnostech katastru obce, 
a  potom se každý rozhodne, jak tuto 
zájmovou činnost bude dále rozvíjet. 
Tuto výhodu rybaření na tomto rybní-
ce využívá mnoho dětí, které nemohou 
jezdit tak daleko od svého bydliště. Děti 
nemohou rybařit samy, jak se uvádí, 
a  dospělí musí mít svazovou povolen-
ku, a na základě toho děti můžou ryba-
řit zdarma. Rybaří zde mnoho dospě-
lých místních i  přespolních a  jsou také 
členy Moravského rybářského svazu. 
I já jsem byl v tomto spolku mnoho let 
a rybařil jsem na velmi vzdálených reví-
rech. Proto chci tento sportovní rybolov 
dále podporovat. Tato vodní plocha je 
nedílnou součástí obce, kterou využíva-
jí občané i pro jiné aktivity, např. zimní 
sporty aj. 

Za RSK předseda spolku Jan Doležal

 čInnost obecní PolIcIe telnIce v srPnu–září 2012
V  závěru školních 

prázdnin se strážní-
ci Obecní policie Tel- 
nice věnovali dohle-
du nad zvýšenou do-

pravou v  obci Telnice, 
kontrole zahrádek před  

polním pychem nejen v  Telnici, ale 
i  v  okrajových částech obcí Měnín 
a Žatčany, a dohlíželi nad veřejným po-
řádkem. V měsíci srpnu se konaly v obci 
Telnice větší kulturní akce: diskotéka 
pořádaná k  závěru školních prázdnin, 
kde strážníci dohlédli na pořádek a bez-
pečnost v obci, noční střelby z kanónů 
a Malá napoleonská bitva, kde strážníci 
usměrňovali dopravu a  dohlíželi nad 
bezpečností návštěvníků a  poklidným 
průběhem akcí. I v těchto měsících mu-
seli strážníci vyjíždět na oznámení ob-

čanů k pohybujícím se podomním pro-
dejcům a  na kontrolu jiných podezře-
lých cizích osob, stejně tak prověřovat 
porůznu odstavená motorová vozidla. 
V  závěru měsíce srpna se strážníci zú-
častnili v Žatčanech Loučení s prázdni-
nami, kde předvedli svoji výstroj, tech-
niku a  obeznámili děti v  rámci BESIPu 
s  chováním v  dopravě, s  pravidly jízdy 
na kole a s jeho povinnou výbavou.

V  září zahájili strážníci v  rámci nové-
ho školního roku dohled nad přecho-
dem u školy v Telnici a Měníně. V rám-
ci školní výchovy uskutečnili besídku 
s  žáky ZŠ Telnice, kterou zaměřili na 
všeobecnou bezpečnost, chování v do-
pravě, při hrách a při kontaktu s cizími 
osobami či při nálezu injekční stříkačky. 
V závěru besídky si děti mohly prohléd-
nout a  vyzkoušet techniku a  výstroj, 

kterou naši strážníci používají při výko- 
nu služby. Neopomenutelnou činností 
Obecní policie Telnice zůstává dohled 
nad dopravní bezpečností a  také pra-
videlné měření rychlosti projíždějících 
vozidel, a  to nejen na hlavním tahu 
(Brněnská, Masarykovo nám. a  Draha), 
ale i v dalších ulicích (např. Palackého či  
V dědině).
Statistika činnosti srpen a září:

Oznámení od občanů  . . . . . . . . . .  19
Kontrola  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  28
 Postoupení přestupku  
správnímu orgánu  . . . . . . . . . . . . .  17
 Kontrola veřejného pořádku  
(venčení psů)  . . . . . . . . . . . . . . . . . .  20
 Přestupky celkem (vč. překročení 
max. rychlosti v obci) . . . . . . . . . . .  154

Jiří Pavlus, 
Obecní policie Telnice
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 Klas telnIce
Od 11. září 2012 začalo opět setkávání KLASu na faře 

v Telnici a  je připraven zajímavý program na druhé pololetí 
tohoto roku. Z  již uskutečněných setkání se můžeme vrátit 
k 25. září 2012, kdy byl v  rámci KLASu promítnut medailon 
o telnickém rodákovi, sportovci a bývalém předsedovi MNV 
Telnice, panu Františku Vykouřilovi. Plán zbývajících setkání 
v druhém pololetí roku 2012:

13. listopadu – téma: Domácí kuchyně
27. listopadu – téma: Domácí etiketa
11.  prosince – téma: Nebe, aneb věčný domov
22.  prosince – téma:  Tradiční posezení seniorů 

u Vánočního stromu
Na setkání se seniory se těší

Marie Fialová, koordinátorka KLAS Telnice.

neděle 18. listopadu 2012 v 15.00 hod.
velký salonek 
Pohostinství u laštůvků v telnici
Zváni jsou všichni, kteří alespoň občas hlídají děti, 
vnoučata a chtějí se dozvědět více o  tom, jak řešit 
neočekávané situace především z  pohledu zdraví 
dětí…

sociální komise obce telnice
Vás srdečně zve na přednášku  
pediatričky 

jaké nástrahy 
na vás čekají 
při hlídání dětí 
(vnoučat)?

mudr. jany Šťastné

 sbírKa Šatstva byla velmI úsPěŠná
V sobotu 29. září 2012 proběhla v za-

sedací místnosti obecního úřadu již 
tradiční sbírka šatstva. Sbírka je dva-
krát ročně organizována sociální komisí 
obce ve spolupráci s Diakonií Broumov 
(více o  Diakonii najdete na www.dia-
koniebroumov.org). Vybrali jsme skoro 
sedmdesát pytlů, ve kterých tentokrát 
převažovaly hlavně kabáty, bundy, dět-
ské oblečení a  hračky. Občané přispěli 
také nádobím, skleničkami apod. Bylo 
toho opravdu hodně. Všem, kteří při-
spěli, moc děkujeme za pomoc dobré 
věci. Do konce roku již další sbírka ne-
bude. Je však možné využít například 
kontejner v  AVION SHOPPING PARKU, 
který stojí na parkovišti u  prodejny 
ELECTRO wORLD.

Za sociální komisi Iva Donovalová
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 čIŠtění Koryta PotoKa
Dne 6. října 2012 se konala brigáda 

na čištění Zlatého potoka. Členové 
Telnického parlamentu mladých 
tentokrát čistili koryto, a  to v  oblasti 
centra Telnice. Z  koryta jsme někdy 
velice obtížně tahali staré koberce 
zahrabané bahnem, kusy látek, pneu-
matiky, dopravní značení či zrezivělé 
autodíly. Po naložení na obecní trak-
tor jsme odpad odvezli na obecní 
dvůr. Jménem Telnického parlamen-
tu mladých děkujeme obecnímu za-
městnanci Lukáši Vymazalovi i  obci 
Telnice za výpomoc. Budeme se těšit 
s ochotnými občany na druhé a hlav-
ní části brigády čištění potoka (tento-
krát prořezávání dřevin a zkrášlování 
břehu) v  sobotu 10. listopadu 2012 
v 8.30 hod.

Jindřich Bartek, 
předseda Telnického parlamentu mladých

 soutěže o lístKy na dIvadelní Představení

 mIKuláŠ v telnIcI

Měsíc září a  říjen 2012 se na webo-
vých stránkách obce nesl také ve zna-
mení soutěží o lístky na různá divadelní 
představení Městského divadla v  Brně. 
Soutěžící měli za úkol odpovídat na 
otázky týkající se Telnického kulturního 
léta a  plánovaných kulturních a  spor-
tovních aktivit probíhajících v  naší 

obci. Výhercům (paní Petře Hrazdírové 
a  paní Markétě Heinrichové) gratulu-
jeme a  přejeme pěkný kulturní zážitek 
na rockovém muzikálu Mozart či na 
muzikálu Pokrevní bratři. Jsme rádi, 
že o  tato drobná zpestření na webo-
vých stránkách obce Telnice je mezi 
našimi občany zájem. Jakmile se opět 

podaří získat vstupenky na zajímavá 
divadelní či jiná kulturní představení, 
rádi je opět nabídneme v  interneto-
vých soutěžích našim spoluobčanům.  
Tímto děkujeme za věnování lístků 
Městskému divadlu v Brně a nejmeno-
vanému dobrodinci.

Petr Gabrhel 

Telnický parlament mladých letos 
v  předvečer svátku svatého Mikuláše 
ve středu 5. prosince 2012 nabízí všem 
telnickým rodinám návštěvu Mikuláše, 
anděla a  čerta až k  vám domů. Pokud 
chcete své dítě pochválit, povzbudit či 

třeba i  postrašit, přijdeme vás rádi ve 
smluvený čas navštívit. Pokud budete 
chtít, předáme také vašim dětem dá-
rečky (nutná dohoda předem). Vše pro-
běhne citlivou formou, na jaké se s rodi-
či domluvíme.

Preferovaný kontakt: 
mikulas@telnice.cz 
(popř. na telefonu: 725 104 053 – 
kontaktní osoba Jindřich Bartek). 
Těšíme se na spolupráci. 

Telnický parlament mladých

PozvánKa na naKuPovací zájezd do PolsKa

Paní Olga Netolická oznamuje 

změnu termínu zájezdu do Polského těšína
Zájezd se uskuteční v sobotu 15. prosince 2012. 

Čas a místo odjezdu: 4.30 hod. z parkoviště u laštůvků 

Cena zájezdu: 350 Kč včetně cestovního pojištění (nevratná záloha 150 Kč) 
Termín přihlášení: 10. prosince 2012 (včetně úhrady ceny zájezdu). 

Bližší informace a rezervace míst: olga netolická – 728 708 141.
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 v orlu nám záleží na vŠech generacích

Rozhovor s Bohumilou Hrazdírovou

n  Na úvod bych tě rád požádal o stručné 
představení tvé osoby a nástin toho, čemu 
se věnuješ v zaměstnání i ve volném čase.

Po základní škole v Telnici, v Žatčanech 
a v Újezdě u Brna jsem studovala Střední 
průmyslovou školu strojnickou v Brně na 
Sokolské a poté jsem absolvovala práv-
nickou fakultu Masarykovy univerzity. 
Po mateřské dovolené, která trvala 12 
let, jsem nastoupila do notářské kancelá-
ře v Brně, kde pracuji dodnes. Zabývám 
se převážně projednáváním dědictví. 
Ráda pracuji s lidmi. Moje zaměstnání je 
o práci s lidmi a moje aktivity v Orlu také. 
Svůj sen být učitelkou jsem si splnila, 
když jsem po absolvování katechetické-
ho kurzu několik let učila náboženství 
v naší farnosti, v Žatčanech a v Otnicích. 
Protože moje zaměstnání nešlo bohužel 
s  výukou skloubit, musela jsem se uče-
ní vzdát. Orelské aktivity mi však zůsta-
ly, i  když už se nemohu účastnit všeho 
a věnuji se spíše akcím a každoročnímu 
táboru. V  oblasti Orla jsem prošla prací 
v  jednotě, v  župě, i  v celočeském Orlu, 
a to vždy v kulturní oblasti. Za Orla jsem 
také byla v  minulém volebním obdo-

bí zastupitelkou obce Telnice a  v  rám-
ci toho i  předsedkyní kulturní komise. 
Jsem z rodiny, která když se sejde v nej-
užším kruhu, tak už potřebuje dvaadva-
cet židlí. Jsem vdaná, mám čtyři děti. Já 
i můj manžel pocházíme z Telnice.

n  Když jsem si na letošním orelském jar-
marku v Telnici prohlížel zajímavou výsta-
vu s tematikou olympijských her, přemýšlel 
jsem o vašem heslu „Dáváme sportu smy-
sl“. Co tento orelský slogan znamená pro 
tebe?

Pro mne vychází ze zásad či cílů naší 
organizace, které máme zakotveny ve 
stanovách. Nejen sport, ale i  duchovní, 
kulturní a  sociálně výchovné aktivity 
by měly být základem orelské činnosti 
a  já věřím, že  jsou. Když jsem byla ně-
kolik let předsedkyní kulturní rady Orla 
České republiky, dělávala jsem si legraci 
ze svých kolegů sporťáků, že ta kultura 
a  duchovní rozměr, co děláme, dávají 
smysl jejich sportu. Jinak je v  tom slo-
ganu samozřejmě skryto také to, jak se 
snažíme chovat k  sobě navzájem, jak 
vychováváme zvláště děti a  mládež při 
sportu a  na táborech, jaké jim dáváme 
příklady. Jde o zásady fair-play, které by 

při jejich činnosti neměly chybět a které 
by děti měly dodržovat. Myslím, že je tře-
ba tyto myšlenky stále připomínat a vést 
ty, které vychováváme, k  tomu, aby ne-
upřednostňovali úspěchy a  výkon před 
slušností, úctou, kamarádstvím a spolu-
prací s ostatními.

n  Řada institucí a  spolků prožívá v  po-
sledních dvou letech dvacetileté výročí 
(obnovené) existence a bilancuje své půso-
bení ve svobodné společnosti. Jak bys po-
psala a  zhodnotila vývoj orelské činnosti 
v Telnici od devadesátých let?

Na začátku naší činnosti byla touha ně-
kolika pamětníků o obnovu orelské čin-
nosti, která byla po roce 1948 zakázána. 
Já i  můj manžel pocházíme z  orelských 
rodin; z  vyprávění našich rodičů i  pra-
rodičů víme, že si lidé dříve na všechno 
vybrali sami: ze svého zaplatili, postavili 
a vybavili orlovnu. Tak po revoluci vznik-
la myšlenka Orla znovu oživit. Byla jsem 
tehdy doma s  dětmi, když kluci začali 
obcházet Telnici s plány na novou orlov-
nu a vysvětlovat, jaké by bylo její využití. 
Spousta brigádnických hodin byla po-
tom odpracována těmi, kteří se pro tuto 
myšlenku nadchli. A nakonec byla orlov-
na v roce 1995 slavnostně otevřena. Za-
čalo se sportovat; zajímavostí a lákadlem 
byly kuželky, které nikde v okolí nebyly, 
a kulečník. Otevřeli jsme tzv. „pondělky“. 
V  pondělí byla zavírací doba restaurace 
a  sportovišť. Mohli jsme tak volně vy-
užívat celý areál pro děti a  rodiny. Zpo-
čátku poněkud neorganizovaně, v  sále 
jsme nachystali různé nářadí, míče nebo 
pingpongové stoly. Chodily si tam hrát 
celé rodiny, i  z  okolí, kde tato možnost 
nebyla. Potom jsme zjistili, že je potřeba 
program více organizovat, protože děti 
chodily samy. Začalo se cvičit, pokračo-
val florbal, využívaly se kuželky i  ven-
kovní hřiště. Narazili jsme na potřebu 
udělat něco i pro ty, co třeba už docvičili 
a nehráli potom další sport nebo na něj 
čekali. Tak vznikly v  přístavbě Pondělky 
– místnost, kde jsme s dětmi vždy něco 
vyráběli. Před drakiádou jsme vyráběli 
draky, v adventu adventní věnce, deko-
race na mikulášskou scénku do kostela, 
výzdobu na Den matek. Časem se naše 
činnost více vyprofilovala, přijali jsme 
pod svá křídla taneční klub, vznikly od-
díly ricochetu, florbalu i kuželek. Později 
se přidaly i sporty dnešních trendů jako 
je aerobic, power jóga, spinning. V prů-
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běhu naší činnosti tedy došlo k postup-
nému přechodu od nadšeného ama-
térismu k  větší profesionalizaci. I  naše 
společnost se za tu dobu změnila a žádá 
si jiný přístup. K  jiným přístupům nás 
také nutí bezpečnostní předpisy a záko-
ny. V době, kdy jsme začínali, neměli lidé 
v Telnici tolik možností a akcí jako dnes. 
Naše orelská činnost se tedy také změni-
la, oddíly jsou přihlášeny v různých sou-
těžích, taneční klub nás reprezentuje na 
mezinárodní úrovni… A naše „výtvarka“ 
skončila. 

n  Náhodnému pozorovateli by se mohlo 
zdát, že dnes v  Telnici funguje poměrně 
dost spolků na počet obyvatel. V  čem je 
podle tebe specifická právě činnost Orla?

No říká se, že „čert spolky začal a je ne-
miloval“, ale já spolkům fandím a vážím si 
každého, kdo dělá něco pro druhé. Jsem 
ve spolku už dost dlouho, abych vědě-
la, kolik je za touto činností práce, času 
a sil. Je dobře, že spolky jsou, že pracují 
a  navzájem se respektují. Rivalita mezi 
nimi je podle mě v  dnešní době hlou-
post. Směřujeme přece všichni ke stej-
nému cíli – udělat něco pro druhé i pro 
sebe, jen každý to dělá v tom, co nejlíp 
umí. V  čem je naše činnost specifická? 
Snad v tom, že jsme se od počátku sna-
žili doplňovat to, co u nás v Telnici ještě 
nebylo, nedělat stejné činnosti, které 
již někdo jiný dělal dlouho a  lépe. Snad 
snahou dávat prostor novým lidem a no-
vým věcem. Taky jsme vždy podporovali 
zvyky a tradice, snažili jsme se je obno-
vit, udržet, někdy i  vytvořit. Jsem ráda, 
že  právě při ostatcích se nám podařilo 
přenést trochu toho nadšení i na školní 
mládež, že chodí rádi v krojích, že se učí 
zpívat a tancovat besedu a že je to baví. 
A  taky si říkám, že  děláme fajn tábory. 
Možná nejsme žádní „zálesáci“, ale sna-
žíme se na našich táborech dávat smysl 
sportu a  vůbec životu. Učíme děti na-
vzájem spolupracovat, chovat se k sobě 
slušně, povzbuzovat nesmělé, vzájemně 
se podporovat v tom dobrém, co umějí, 
a učíme je vážit si snahy druhého.

n  Jako rodič mohu potvrdit, že se vám to 
daří a že se děti právě z těchto důvodů na 
orelský tábor těší. Myslím, že oblíbenou 
akcí bývá také podzimní jarmark…

Jarmark je vlastně taky akce, kterou 
jsme, myslím, specifičtí. Je to taková 
směs sportu a  kultury a  hlavně akce 
pro všechny věkové kategorie. Na své si 
může přijít celá rodina. To se mi na Orlu 
zdálo vždy specifické, že  tam záleží na 

všech generacích. Máme rádi mládí, 
ale  vážíme si i  starších – jejich zkuše-
ností, z  nichž můžeme čerpat a  učit se. 
A tak zatímco my lítáme po hřišti, oni na 
nás myslí a mnozí se za nás modlí (např. 
moje babička určitě…).

n  V  telnickém Orlu se podílíš především 
na organizaci kulturních akcí. Jaký je u vás 
vlastně poměr sportovních a  kulturně-
-společenských aktivit?
Ano, podílím se především na organi-
zaci kulturních akcí a  akcí smíšených, 
o  kterých jsme už mluvili. No, když se 
tak dívám na náš kalendář akcí, tak čistě 
sportovních je tam deset, sedm cykloak-
cí pořádaných ve spolupráci se spolkem, 
sedm čistě kulturních a  sedm takových 
různých. Samozřejmě co se týče pravi-
delné činnosti, převažuje sport, tomu 
se  věnuje zase můj manžel a  vzhledem 
k tomu, jak často není doma, musím říct 
… ano, sport převažuje. 

n  V  loňském roce Orel nezískal od obce 
celoroční dotaci, protože neakceptoval  
nové podmínky pro její udělení. Letos  
o  ni vůbec nežádal. Vím, že  nejde o  zá-
vratnou sumu, ale přesto: nechybí vám 
v  účetnictví? A  jak ty sama vnímáš 
vztahy mezi obcí a  Orlem, poznamena- 
né telnickou komunální politikou?
Na dotačních programech, které byly 
v  rámci obce vytvořeny a  realizová-
ny, Orel spolupracoval, resp. je vlastně 
vytvořil můj bratr, v  minulém období 
starosta Telnice a  u nás v  Orlu nejlepší 
odborník na problematiku projektů a do-
tací. Čerpal při tom ze svých zkušeností 
i  ze zkušeností jiných. A  tyto programy 
byly oceněny i lidmi, kteří se v této oblas-

ti pohybují a rozumí jí, jako dobré, jasné 
a  srozumitelné. Základní prioritou bylo 
podpořit celoroční činnost zájmových 
organizací. Do tohoto programu však 
byla novým zastupitelstvem zapracová-
na nová podmínka: Dostanete 140  000 
Kč, pokud obec získá nárok na organiza-
ci vlastních akcí ve vašem areálu zdarma 
v rozsahu 10 dnů za rok. S touto podmín-
kou má ovšem Orel jako plátce DPH po-
tíže. Vedeme podvojné účetnictví, které 
je vzhledem k  naší různorodé činnosti 
dosti složité. Také, což mnozí z  našich 
občanů vědí, jsme museli několikrát čelit 
útokům v médiích, že naše hospodaření 
není v pořádku. A co už možná nevědí, 
na základě těchto nařčení u nás probíha-
la hloubková kontrola finančního úřadu, 
která trvala 14 dní, vyžádala si plné nasa-
zení starosty i místostarosty naší jednoty 
a také naší účetní, což nás stálo nemalé 
prostředky navíc. Nakonec bylo zjištěno, 
že vše vedeme v naprostém pořádku. Po 
takovýchto zkušenostech jsme žádali 
o  stažení této podmínky a  navrhovali 
účetně transparentnější řešení: poskyt-
nutá dotace by mohla být snížena o část-
ku 30 000 Kč, ze které by obec mohla pří-
padně hradit využití orlovny klasickou 
cestou, tedy formou pronájmu. Pro obec 
by tato varianta byla finančně výhodněj-
ší, přesto ji však neakceptovala. Ano, jistě 
nám tato suma chybí v účetnictví a mu-
síme finanční prostředky na svoji činnost 
shánět jinde, ač politika státu dává ob-
cím stále více prostředků, aby mohly ve 
své oblasti podporovat spolkovou čin-
nost. A my tuto politiku podporujeme…, 
jen se nám těžko pracuje v podmínkách, 
kdy nám starosta obce nařizuje, že ho 
musíme nechat promluvit při zaháje-
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ní naší akce, jinak nedostaneme žádné 
peníze. Spolupráce mezi obcí a spolkem 
by měla být výsledkem partnerství, ve 
kterém se lidé navzájem respektují, a ne 
výsledkem nátlaku. Z  tohoto pohledu 
tedy vztahy mezi obcí jako institucí a Or-
lem nejsou dobré. Kvůli tomuto nátlaku 
a nedostatku respektu nemůžeme žádat 
o dotace. Je to zřejmě o tom, jak rozdílně 
vnímáme slovo svoboda a odpovědnost 
za společné obecní finance. Já stále dou-
fám, že se postoj těchto lidí k naší práci 
změní. Pokud budu slovo „obec“ v  tvé 
otázce chápat jako společenství lidí žijí-
cích v Telnici, tak myslím, že vztahy mezi 
obcí a Orlem jsou dobré. Lidé chodí rádi 
na naše akce jako je jarmark, ostatky, na 
táboře pro děti jsme neměli jediné volné 
místo. Taky o  činnost v  našich sportov-

ních oddílech a aktivitách je velký zájem. 
To je pro nás skutečně důležité, protože 
vidíme, že naše práce i přes různé obtíže 
„dává smysl“.

n  Na jaké nejbližší akce se mohou telničtí 
občané těšit v nejbližší době? Chystáte na 
příští rok nějaké novinky?
Jako vždy na státní svátek 28. října po-
řádáme nějakou kulturní akci; letos to 
bude koncert gospelové skupiny Pasqil. 
Dne 17. listopadu, společně s  Asociací 
sportu pro všechny, organizujeme turnaj 
v kuželkách a bollo ballu a turnaj v rico-
chetu, 24. listopadu turnaj družstev v ku-
želkách O pohár starosty. Nově chceme 
nabídnout ještě Předplesové roztanče-
ní pro dospělé pod vedením Jaroslava 
Kuneše, porotce televizní soutěže Star 

Dance. Z  prosincových akcí chci zmínit 
alespoň Vánoční hry pro děti a  Dětský 
silvestr. A novinkou, která se pro letošní 
rok osvědčila a v níž chceme pokračovat 
i  příští rok, je Bicyklení. Kompletní pře-
hled našich akcí je možné si najít na na-
šich webových stránkách a samozřejmě 
na ně všechny moc zveme.

n  Děkuji za rozhovor a přeji mnoho zdaru 
v osobním, profesním i spolkovém životě.

Rozhovor připravil Jan Vybíral.  
Foto – archiv B. H.

dovětek starosty obce:
Rozhodl jsem se respektovat nesouhlas 

paní Bohumily Hrazdírové s uveřejněním 
mého komentáře k  tomuto rozhovoru. Re-
kapitulaci dotačních programů naleznete 
v samostatném článku v tomto zpravodaji. 

 zahájení ŠKolního roKu a den otevřenÝch dveří 
Dne 3. září 2012 proběhlo slavnost-

ní zahájení nového školního roku v  ZŠ 
Telnice, kterého se zúčastnili kromě dě- 
tí, pedagogického sboru, představitelů 
obce, místního pana faráře, také rodiče 
a  prarodiče nejen prvňáčků. Po tónech 
státní hymny následovalo krátké přivítá-
ní ředitelkou základní školy Mgr. Leonou 
Bímovou a  starostou obce Františkem 
Kroutilem. Zvláštní pozornost byla vě-
nována našim prvňáčkům, které paní 
ředitelka představila všem zúčastněným, 
přivítala je poprvé ve škole a  společně 
s  panem starostou jim předali drobné 
dárky, které určitě využijí během školní 
docházky. Poté se ujal slova  P. Ladislav 
Kozubík a požehnal nové přístavbě školy. 
Dalším bodem programu se stalo otevře-
ní nové části školní budovy – budoucí 5. 
třídy. Symbolickým klíčem otevíral školu 
zástupce každé třídy. Za prvňáčky Radek 
Toužín, za další ročníky pak Jonáš Vybí-
ral, Michaela Zavadilová a Jaroslav Zava-
dil. V  letošním školním roce bude nová 
učebna využívána prvním oddělením 
družiny. Po společném zahájení se děti 

rozešly do tříd. Výuka ještě neprobíhala, 
žáci si však mohli prohlédnout připra-
vené učebny a  dozvědět se, co je čeká 
v  příštích dnech. Prvňáčci strávili první 
den ve škole se svými rodiči. Celou školu 
včetně nové přístavby si mohli zájemci 

prohlédnout již o den dříve, tedy v neděli 
2. září během dne otevřených dveří ZŠ. 
O  velkém zájmu veřejnosti svědčí šede-
sátka návštěvníků, kteří během nedělní-
ho odpoledne zavítali do budovy školy. 

Petr Gabrhel, vychovatel

 Přehled tříd ve ŠKolním roce 2012/2013 
 Základní škola a mateřská škola v Telnici začala v letošním  
školním roce fungovat v těchto třídách:
Základní škola:

1. ročník – 14 žáků – třídní učitelka Mgr. Simona Hemalová
2. ročník – 13 žáků – třídní učitelka Mgr. Pavlína Konečná
3. ročník – 14 žáků – třídní učitelka Mgr. Renata Spáčilová
4. ročník – 15 žáků – třídní učitelka Mgr. Yvona Slabá
Školní družina – vychovatelé  Mgr. Hana Křivánková a Mgr. Petr Gabrhel
Školnice – Zita Marková

Mateřská škola:
1. třída – Medvídci – 23 dětí –  Eva Stehlíková, DiS,  

Veronika Slezáková
2. třída – Myšičky – 21 dětí –  Markéta Krejčiříková,  

Iveta Křížová
Školnice – Martina Lengálová

Školní jídelna: 
Jana Jurczková, Miroslava Langerová

Leona Bímová, ředitelka
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 beseda s PolIcIsty a hasIčI v zŠ telnIce
Ve čtvrtek 27. září 2012 se uskutečnila 

v  naší škole beseda se strážníky Obecní 
policie Telnice a hasiči. Beseda se konala 
v  rámci prevence proti sociálně patolo-
gickým jevům ve společnosti. Hasiči i po-
licisté dětem během dvou vyučovacích 
hodin zajímavou formou přiblížili náplň 
jejich práce. Smyslem besedy bylo hlavně 
ukázat a vysvětlit dětem, jak se mají v růz-
ných krizových situacích chovat. I  malé 
děti mohou zachránit život a zdraví nejen 
sobě, ale i svým blízkým. Součástí besedy 
byly i  praktické ukázky pomůcek užíva-
ných hasiči a policisty. Asi nejzajímavější 
pro všechny děti byla možnost prohléd-
nout si zblízka hasičské auto, které stálo 
po celou dobu besedy na školním dvoře. 
Na závěr besedy se uskutečnil cvičný po-
plach. I toto děti všech tříd dobře zvládly. 
Celá akce určitě přispěla ke zvýšení bez-
pečnosti našich dětí v dnešní společnosti 
plné různých nástrah.  Leona Bímová 

 sázení stromKů
V pondělí 8. října 2012 v osm hodin 

ráno se prvňáčci a  ostatní žáci naší 
školy vydali sázet stromky. Protože 
se letos sázelo kolem silnice vedoucí 
k Otmarovu, bylo zapotřebí větší opa-
trnosti, a proto bezpečnost zajišťovala 
obecní policie. Pracovníci obecního 
úřadu už dětem vše připravili, aby sa-
motné sázení proběhlo hladce a  bez 
potíží. Každý prvňáček měl zkušené 
pomocníky z řad 2., 3. a 4. třídy, kteří 
mu pomohli stromeček zahrnout hrá-
běmi a  lopatou. Nakonec se na stro-

mek připevnila kartička se jménem 
toho prvňáčka, který stromek sázel. 
Děti byly trošku ušpiněné, ale spoko-
jené. Po příchodu do školy jsme si po-
povídali o zážitcích ze sázení a děti si 
namalovaly obrázky. I když jsme měli 
obavy z  počasí, nakonec vše dobře 
vyšlo. Doufáme, že ovocné stromky 
porostou bez úhony a děti se už těší, 
že časem budou moci ochutnat jejich 
sladké plody.

Simona Hemalová, 
učitelka ZŠ Telnice

 letní hlídání dětí 2012 
Projekt letního hlídání vznikl již 

předloni z  podnětu několika telnic-
kých rodičů a obec Telnice v průběhu 
zimy 2010/2011 hledala vhodné ře-
šení k  jeho uskutečnění.  O letošních 
prázdninách  proběhl již  druhý ročník 
tohoto projektu. Rodiče měli možnost 
umístit svoje děti na letním hlídání ve 
třech turnusech v období od 16. čer-
vence do 3. srpna 2012. Této nabídky 
využilo celkem 14 rodin z Telnice a  5 
rodin z okolních obcí regionu Cezava. 
Celkově se letního hlídání zúčastnilo 
26 dětí. Děti bylo možné nahlásit jak 
na celé týdny, tak na jednotlivé dny.  
Pestrý program pro děti připravily paní 
učitelky spolu se svými asistentkami 
a z ohlasu rodičů je vidět, že se letoš-

ní ročník vydařil ke spokojenosti všech 
malých i  větších účastníků. Tímto dě-
kuji všem, kteří se na realizaci tohoto 
projektu podíleli, především týmu 
učitelek a asistentek, které se o děti i o 
prázdninách ochotně staraly a projekt 
letního hlídání podpořily. Ze zájmu ro-
dičů lze předpokládat, že by letní hlí-
dání mohlo proběhnout i v roce 2013. 
Vyúčtování projektu Letního hlídání 
bylo také poměrně úspěšné: výdaje či-
nily 34 633 korun, příjmy 35 355 korun, 
takže ve výsledku byl projekt v  zisku 
722 korun. Tyto peníze byly použity na 
dokoupení hraček na pískoviště v Bez-
pečné dětské zahradě a na další odmě-
ny pro děti. 

Pavla Chovancová
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 dIvadelní Představení úžasná svatba

 Předvečer malé naPoleonsKé bItvy

V neděli 5. srpna 2012 pokračovalo 
Telnické kulturní léto divadelním před-
stavením Úžasná svatba v  podání br-
něnského souboru Amadis. Pobavit se 
a  příjemně strávit sváteční podvečer 
přišlo do areálu Sokola Telnice zhruba 
sto dospělých, ale i dětských diváků. Děj 
se odehrává ve svatební den v  hotelo-
vém pokoji. Zmatený ženich Bill se sna-
ží zachránit svoji pověst i  svatbu. Jeho 
svědek, který by mu měl pomáhat, vše 
spíše komplikuje. A když se k tomu přidá 
rázná pokojská, není o problémy, nedo-
rozumění, slovní hříčky a situační humor 
nouze. Diváci mohli během dvouhodi-
nového představení obdivovat výborné 
herecké výkony, za které byli herci po 
právu oceněni závěrečným potleskem.

Marie Gabrhelová, 
jménem kulturní komise

Pomalu se přibližoval večer dne  
11. srpna 2012, který byl neustále su-
žován proměnlivým počasím: déšť se 
střídal se žhnoucím sluncem. Večerní 
obloha ale předpovídala krásně teplou 
a suchou noc. To už Na lopatě, na poli 
za ulicí Palackého, stanovala dělostře-
lecká jednotka francouzských vojáků, 
kteří se připravovali na nedělní předsta-
vení a užívali přátelství a pohostinnosti 
místních obyvatel.  Jakmile se zešeřilo, 
sešli se vojáci v prostoru za dobovými 
stany s  asi padesátkou diváků z  řad 
místních nadšenců za zvuku výstřelů 
ze dvou kanónů – francouzského a ra-
kouského. Diváci v tichu blížící se noci 
mohli sledovat nejen samotné efekty 
výstřelů, ale i  sehranou práci vycviče-
ných dělostřelců. Kromě členů Společ-
nosti Napoleona Bonaparte Brno se 

představili také telničtí nadšenci okolo 
Pavla Krále a Michala Mrkvici, kteří zde 
zatím neoficiálně vyzkoušeli své nové 
telnické dělo. Po střelbách následovala 
krátká, ale o to sympatičtější přednáška 
o dobových souvislostech ze života dě-

lostřelců a vůbec vojáků z doby Bitvy tří 
císařů. Tento večer byl jistě příjemnou 
předehrou před nedělní Malou napo-
leonskou bitvou, kde se všichni měli 
možnost znovu setkat, tentokrát za 
světla.  FK

 malá naPoleonsKá bItva 
U příležitosti připomínky nedoži-

tých 243.  narozenin císaře Napoleona 
Bonaparte se v  Telnici již podruhé  ko-
nala  vzpomínková akce nazvaná Malá 
napoleonská bitva. Program  velmi pří-
jemného nedělního odpoledne dne 12. 
srpna 2012 byl zahájen slavnostním od-
halením pamětní desky všem obětem 
Bitvy tří císařů v  sokolnickém zámku. 
Odtud  pak mířil do Telnice přistavený 
autobus, který odvezl zájemce na tel-
nické Masarykovo náměstí, kde se již ši-
kovaly jednotky tří armád. Po úvodním 

přivítání starosty obce se vydal rozsáhlý 
průvod s vojáky a veřejností Palackého 
ulicí k  Boží muce. Cestou telničtí mís-
tostarostové uctili  kladením věnců pa-
mátku obětí Bitvy tří císařů u pomníků 
Kopjafa. Po zpěvu dobových písní z úst 
žatčanských Mužáků pokračoval prů-
vod až Na lopatu, kde s  úctou položil 
svůj věnec také starosta obce  Telnice. 
To už seřazení vojáci a  diváci čekali na 
první oficiální výstřel telnického děla, 
které si soukromě pořídil telnický rodák 
pan  Pavel Král a  uvedl do provozu za 

pomoci pana Michala Mrkvici a dalších 
přátel. Čestný výstřel zažehnul starosta 
obce, kterému se dostalo také další vel-
ké cti: po zažehnutí výstřelu také z fran-
couzského děla byl pasován na dělo-
střelce. Poté se již diváci mohli soustře-
dit na samotné vystoupení armád tří 
císařů, které předvedly dobovou scénu 
z  událostí, které se odehrály v  prosinci 
roku 1805 v naší obci. Vojenské manév-
ry komentoval člen rakouského I. pěšího 
pluku pan Vlastimil Schildberger starší. 
Své dobové francouzské  dřevěné dre-
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zíny z počátku 19. století předvedli pan 
Ivan Skřivánek ze Slavkova u Brna a pan 
Miroslav Kuda z  Kobylnic. Diváci měli 
také možnost si prohlédnout přehlídku 
historických replik děl z dílny pana Fran-
tiška Kopečka z Viničných Šumic. Na zá-
věr samotné bitvy se znovu předvedli 
dělostřelci: hlavní slovo měla Společ-
nost Napoleona Bonaparte Brno s fran-

couzským polním kanónem, dále také 
naši telničtí nadšenci s  novým telnic-
kým dělem a  tradičně dobře naladěný 
Božej Bum Bum, který si v Telnici s jemu 
pověstnou chutí  pořádně zastřílel. Ti, 
kteří měli zájem, se mohli vypravit také 
na prohlídku expozice Mohyly míru, na 
kterou je bezplatně dovezl obecní auto-
bus, a  využít tak mimořádné poloviční 

slevy na vstupném. Pro vojáky na bojišti 
byl připraven vynikající maďarský gu-
láš z  polní kuchyně Moniky Hanikové 
a  jejího bratra. Ostatní se mohli občer-
stvit u  mobilního stánku Pohostinství 
u  Laštůvků. Nad vším bděli  sokolničtí 
hasiči s  cisternou a  také zdravotnická 
služba. Na dopravní bezpečnost i veřej-
ný pořádek se vzorně dohlíželi strážníci 
Obecní policie Telnice. Poděkování za 
vydařenou vzpomínkovou akci patří 
všem, kteří se o  zdar tohoto odpoled-
ne zasloužili. Je jich opravdu celá řada, 
takže mi snad odpustí, když je raději 
nebudu jmenovat, abych na nikoho ne-
zapomněl. Vřele děkujeme! Soudě z re-
akcí diváků, kterých se v Telnici sešlo asi 
600, se toto historické odpoledne líbilo. 
Dobrou polovinu přítomných odhaduji 
z řad přespolních, proto věřím, že jsme 
tímto počinem o kousek pozvedli dob-
ré jméno naší obce a společně se těší-
me na další podobná setkání.

František Kroutil

 zájezd do valaŠsKé PolanKy 
Nakonec dva autobusy vypravila 

telnická farnost se zájemci především 
z  řad telnických a sokolnických farníků 
do Valašské Polanky – rodiště P. Ladi-
slava Kozubíka. Právě zde se v  neděli 
19. srpna 2012 konaly na poděkování 
za letošní úrodu dožínkové slavnosti 
za účasti krojovaných Valachů, Slová-
ků, ale i  dvanácti krojovaných děvčat 
a  chlapů z Telnice a  Sokolnic. Po ranní 
mši svaté, kterou sloužil náš pan farář P. 
Ladislav Kozubík, se odebral zájezd do 
místní školy a  věnoval se společnému 
obědu (moc děkujeme místním kuchař-

kám). Odpoledne jsme se všichni sešli 
v místním kostele sv. Jana Křtitele, kde 
úrodě i všem účastníkům otec Ladislav 
požehnal. Odtud se vydal krojovaný 
průvod na pole, kde již ženci dožínali 
oves za krásného zpěvu lidových pís-
ní. Na tanečním parketu u fotbalového 
hřiště pak byl předán dožínkový věnec 
a  vše pokračovalo tanci a  zpěvy, často 
velmi veselými s  odkazem různé pi-
kantní události ze života Valašské Po-
lanky. Všichni se dobře bavili, a  to i při 
vystoupení našich děvčat, která zatan-
čila moravskou besedu. Za to si právem 

zasloužila dlouhý potlesk všech přítom-
ných. Po vystoupení ženského folklór-
ního souboru Konopa ze slovenských 
Dohňan následovalo nádherné a  pro 
mnohé i  dojemné vystoupení zlatých 
telnických slavíků – bratří Jahodů. An-
tonín, Josef a František Jahodovi před-
vedli dvě lidové písně, tu druhou za 
doprovodu manželů Králových a Zdeň-
ky Konečné. Pro nás nemohlo být toto 
krásné odpoledne lépe zakončeno. 
Zbývalo se jen rozloučit, ale i  to bylo 
těžké, nechtěli nás pustit domů. A mno-
hým z  nás se také z  té milé atmosféry 
nechtělo. Tyto starovalašské dožínky 
(jsou pořádány každé tři roky) jsou tra-
dicí sahající až do přelomu 19. a 20. sto-
letí, kdy Polančané na žádost skladatele 
Leoše Janáčka vystoupili s „Valašskou 
dožatou z Polánky“ na Národopisné vý-
stavě českoslovanské v  Praze. Přejeme 
Valašské Polance, ať jí tato krásná tra-
dice nejen vydrží, ale i nadále vzkvétá. 
Podle počtu mladých a malých účastní-
ků této slavnosti nemáme obavy, že za 
tři roky to nebude ještě větší sláva, než 
letos. Načerpali jsme tím inspiraci do 
budoucna…? Děkujeme všem Polan-
čanům za srdečné přijetí, obci Valašská 
Polanka a  starostovi obce za podporu. 
Děkujeme také  za finanční podporu 
obci Telnice a všem, kteří se o tento zá-
jezd zasloužili. Myslím, že jsme dobře 
naši farnost i obec reprezentovali.  FK
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 horKÝ letecKÝ víKend v telnIcI 

 benefIční Koncert moravanKy 

Pro letošní rok se v  telnickém kalen- 
dáři akcí objevila na 18. a 19. srpna 2012 
zajímavě znějící položka: Letecký víkend. 
Tento název sloučil dvoudenní výsta-
vu modelářského klubu ALKA Žatčany 
s  provozními ukázkami funkčních mo-
delů a  vyhlídkové lety vrtulníkem Ro- 
binson R-44 firmy Blue Sky Service. Pří-
pravy započaly již v  pátek ráno. Už stě-
hování rozměrných modelů vzbudilo 
velkou pozornost, a  tak ve večerních 
hodinách ještě nedokončenou výstavu 
navštívilo několik kolemjdoucích ob-
čanů. Práce pokračovaly celé sobotní 
dopoledne zvyšujícím se tempem, aby-
chom mohli ve 14.00 hod. přivítat první 
návštěvníky, kteří si mohli prohlédnout 
funkční modely letadel (větroňů, akro-
batických a  historických strojů), vrtulní-
ků, lodí a autíček. Největší zájem dospě-
láků a  hlavně malých dětí vzbuzovalo 
funkční modelové kolejiště velikosti N, 
kde kluci i  holky mohli prohánět dvě 
lokomotivy a  několik vagónků. Zájemci 
si mohli vyzkoušet svoje letecké umě-
ní na modelářském simulátoru. Menší 
děti, které si na simulátor netroufly, se 
zúčastnily soutěže o  nejhezčí obrázek 
s modelářskou tématikou, na kterou do-
hlížela moje manželka Vladimíra. V hor-
kém sobotním odpoledni si mezi mnoha 
návštěvníky prohlédl výstavu i  starosta 
Telnice pan František Kroutil. V  neděli 

Milovníci kvalitní moravské dechov-
ky se  v neděli 26. srpna 2012 nenechali 
odradit  ranním deštěm, ani odpolední 
zamračenou oblohou či ani ne zcela let-
ními teplotami. K návštěvě areálu Sokola 
Telnice je přilákalo vystoupení legendár-
ní kapely Moravanka. Po úvodním při-
vítání pana starosty Františka Kroutila, 
představila paní ředitelka Ludmila Pše-
náková Domov pro postižené děti LILA 
v Otnicích. Jeho zaměstnanci vybírali do 
předem přichystaných kasiček dobrovol-
né vstupné, určené ke zpestření progra-
mu postižených dětí. Na tři stovky diváků 
nakonec touto formou přispěly dětem 
14 844 korun. Děkujeme! Úžasný zážitek 
slibovalo setkání s  kapelníkem panem 
Slabákem a jeho paní Ivanou, která odpo-
ledne nejen zpívala, ale i provázela mlu-
veným slovem, okořeněným vtipnými 
dialogy s publikem. Bezmála dvě hodiny 
známých melodií pohladily na duši hlav-
ně generaci, jež byla u jejich zrodu. Bylo 
to vidět i  při společném notování písní, 

po 14. hodině přiletěl skutečný vrtulník 
a doplňoval akci jak vizuální, tak zvuko-
vou kulisou a  mnoho zájemců prožilo 
vzrušující let nad Telnicí a  blízkým oko-
lím. Před koncem výstavy jsme přivítali 
místostarostu, pana Ing. Jiřího Dudáka, 
který předal ceny přítomným účastní-
kům soutěže v  malování a  v létání na 
simulátoru. Tři nejúspěšnější „piloti“ byli 
odměněni pěknými modelářskými cena-
mi (pěnovými házedly). Z mého pohledu 
se celá akce velmi vydařila a musím po-
děkovat hlavně obci Telnice za materiál-

ní a  finanční podporu, Petru Sobotkovi 
za pořízení fotografií a obsluhu zvukové 
aparatury, oběma Zdeňkům Sýkorům ze 
Žatčan a Vladimíře za pomoc při realizaci 
a podporu v průběhu akce a v neposled-
ní řadě Martinovi, který se podílel stejně 
jako já na celé přípravě a  nakonec na 
úklidu, a  přitom dokázal i  ve ztížených 
podmínkách bezvadně odlétat všechny 
ukázky jak venku na házenkářském hři-
šti, tak i uvnitř sokolovny, opravovat, na-
bíjet akumulátory a dohlížet na létání se 
simulátorem.  Libor Sobotka

úsměvech, setkávání, povídání. Improvi-
zovaný parket pod hudebním altánem 
dokonce zlákal několik odvážlivců k tan-
ci. Nejeden návštěvník tedy odcházel 
z koncertu obohacen o nevšední zážitek, 
mnohdy umocněn koupí nosiče s oblíbe-

nou hudbou. Každý také mohl odcházet 
s  dobrým pocitem pomoci  dobré věci 
– podpory aktivit, které bezpochyby Do-
mov LILA Otnice pro své malé svěřence 
s tradiční pečlivostí vykonává.

Markéta Kupská, za kulturní komisi
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 letní dětsKÝ tábor dracI z tennessee 

 jízda Králů 

Druhý ročník  letního dětského  tábo-
ra  Draci z  Tennessee se  odehrával od  
11. do 19. srpna 2012 asi 9 km od Stráž-
nice v  rekreačním středisku  Hutník. Sa-
motné  ubytovací středisko se nachází 
v zalesněné oblasti Tvarožná Lhota – Lu-
čina v blízkém sousedství s rybníkem Lu-
čina. Na táboře bylo 21 dětí, z toho jsme 
měli 11 dětí z dětského domova. Atmo-
sféře vládl sportovní duch, program byl 
bohatý, medaile se do poslední rozebra-
ly a ceny také. Spali jsme s dětmi jednu 
noc pod širákem, hrála se vodní válka, 
proběhla i  stezka odvahy a  nechybě-
ly  míčové hry. Ke konci tábora nás do-
konce navštívila loňská československá 
superstar – Petr Ševčík. Děti zpěváka 
vyzpovídaly a ten nám pak také krásně 
zazpíval, rozdal autogramy a  na konec 
si s námi zahrál i volejbal – program ne-
dělního odpoledne byl skutečně boha-
tý. Téma pro příští rok: ARMY v termínu  
27. července – 10. srpna 2013 v RS Hut-
ník.  Team Draci z Tennessee

Málokdo asi tušil, co se pod pozván-
kou na Jízdu Králů skrývá. Z nenápad-
né myšlenky se nakonec zrodilo přá-
telské setkání všech nositelů jména 
Král(ová), kteří dne 4. září 2012 do-
razili do kostela sv. Jana Křtitele, aby 
nejdříve pogratulovali oslavenkyni 

a  královně večera paní Marii Králové 
k jejímu již třetímu jubileu pětadvacá-
tých narozenin. Poté se krojem oděná 
královna i  se svým  králem (kostelník 
pan Vladimír Král) vydala ke svému 
nazdobenému kočáru a  společně 
s dalšími jmenovci i telnickou chasou 

vyrazili na okružní jízdu naší obcí. Za-
tímco se královský pár vezl v  kočáru 
pana Františka Vlacha, ostatní použi-
li své dvoukolé oře a  poctivě šlapali. 
Král za to svým poddaným slíbil zru-
šení daní a  všech místních poplatků 
(těšíme se na to). Po jízdě Lesnou, 
Brněnskou, Masarykovým náměs-
tím i  Palackého ulicí zamířil průvod 
do dědiny a  tudy pak k  rybníku, kde 
pan Král na připraveném ohništi za-
žehnul vatru a  zahájil malou večerní 
slavnost, při níž se zpívalo, opékalo 
a hrálo (především děti na schováva-
nou). Některé děti pak byly odměně-
ny za to, jak si krásně nazdobily svá 
kola, jmenovitě sourozenci Horáčkovi 
a Matyáš Moučka. Akce měla více ma-
lých i větších cílů: Jednak oslavu naro-
zenin naší milé „kostelnice“, současně 
taky malou recesi na téma slavných 
jízd na Slovácku či na Hané, ale třeba 
také i setkání malých a velkých na za-
čátku školního roku. Myslím, že nám 
spolu bylo krásně. Telnická farnost 
děkuje všem, kteří jakkoliv s  organi-
zací a přípravou této pohodové akce 
pomohli. Stejně tak i  Obecní policii 
Telnice za zajištění bezpečnosti při 
průjezdu po státních i  místních ko-
munikacích. FK
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 den Pro celou rodInu 

 setKávání mateřsKého Klubu telnIcKé sluníčKo

V neděli 2. září 2012 přišlo kolem 
150 lidí různého věku rozloučit se s le-
tošními prázdninami na tradiční akci 
Telnického sluníčka. Nebylo to žádné 
nostalgicky vzpomínkové odpoledne, 
ale „akční“ ohlédnutí za uplynulými 
volnými dny a  možnost „dohonit“ to, 
co kdo o prázdninách nezvládl. Jakým 
způsobem? Kdo se nedostal k  moři, 
mohl tvořit z  mušliček a  plodů moře 
podle libosti. Jiný se chtěl zasnít a pro-
žít letní odpoledne na louce, což mohl 
díky tvoření šnečků z modelíny a mo-
týlků z punčoch nebo díky vazbám ze 
sušených květin. Příznivci aktivní do-
volené jistě ocenili výrobu dřevěných 
formulí, aut s přívěsem nebo přívěšků 
z břízy či barvení prostírání. Na přírod-
ní koupaliště jsme zavzpomínali při 
skládání papírových rybiček, na nedo-
bytné hrady při lukostřelbě. Do slunné 
Itálie nás přenesla závěrečná hra Pino-
cchio loutkového divadla Já to jsem. 
Jménem organizátorů i účastníků bych 
chtěla poděkovat obci za finanční pod-
poru, Sokolu za zapůjčení venkovních 
i vnitřních prostor, panu Švaňhalovi za 
trpělivé nařezání spousty dřevěných 
„součástek“ vozidel, lukostřelci panu 
Holzmannovi a  všem ochotným spo-

lupracovníkům a  spolupracovnicím 
na jednotlivých stanovištích. Zvláštní 
poděkování patří také sourozencům 
Vybíralovým za poskytnutí množství 

vlastnoručně vylovených mušlí a  Pe-
povi Motalovi za skvělé občerstvení po 
celé odpoledne.

Marie Gabrhelová za Telnické sluníčko

Mateřský klub Telnické sluníčko 
zahájil po prázdninách svoji pravi-
delnou činnost. Schází se každé úte-
rý od 9.30 do 11.30 hodin (kromě 
prázdnin a  státních svátků) ve vel-
kém sále orlovny v  Telnici. V  tomto 
školním roce nabízíme následující  
program:

9.30–10.15 Cvičení pro malá stvoře-
ní (aktivní část – cvičení za dopomoci 
dospělých provázené říkankami, jedno-
duché hry a  pohybové aktivity, rozvoj 

hudebního vnímání, drobné tvoření 
z papíru, krátká pohádka)

10.15–11.30 Herna pro děti za dopro-
vodu dospělé osoby (oddechová část 
– samostatná hra s  využitím hraček, 
poznávání prvních kamarádů, integrace 
do většího kolektivu).

Schází se nás zatím asi 15 maminek 
se svými dětmi a zveme mezi sebe dal-
ší maminky, tatínky, babičky, dědečky 
a samozřejmě děti.

Marie Gabrhelová za Telnické sluníčko

 oslava Prvních narozenIn 
 cuKrárny a Kavárny u justIny

Dne 8. září 2012 jsme v odpoledních 
hodinách společně s vámi oslavili svůj 
první rok působení v  Telnici. Počasí 
nám přálo a  vzduch byl provoněn li-
bou vůní grilované krkovičky, krajem 
se linula příjemná hudba dua manželů 
Kuklových. Kromě této známé dvojice 
nám zazpívala jedna z malých návštěv-

nic písničku Skákal pes – k jejímu výko-
nu nelze jinak než popřát do budouc-
nosti hodně takových úspěchů. Chtěla 
bych všem poděkovat za účast a těším 
se na další setkání s našimi věrnými zá-
kazníky.

Alena Doležalová, 
Cukrárna a kavárna u Justiny
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 orelsKÝ zájezd senIorů

 jarmarK

Letošní zájezd seniorů se uskutečnil  
8. září. Za jeho hlavní cíl byla zvolena 
Litomyšl. Toto nádherné město, jež je 
zapsáno na seznamu památek UNESCO, 
nabídlo všem účastníkům prohlídku 
renesančního zámku, známého svou 
sgrafitovou výzdobou a  zámeckým 
divadlem. Další část programu se ode-
hrávala na zdejším náměstí, které zdo-

bí barokní, klasicistní i  empírové fasá-
dy domů se štíty a  podloubími, které 
se táhnou přes celé rozlehlé centrum. 
Otevřené obchody lákaly k  jejich prů-
zkumu, stejně jako tradiční sobotní 
bleší trhy s  nejrůznějšími druhy zboží. 
Zářijovou atmosféru dokreslovalo také 
místní vinobraní, při němž k  poslechu 
hrála cimbálová muzika, podávaly se 

Narozdíl od předchozích let prováze-
ly Historický jarmark a  vinobraní 2012 
obavy z nepřízně počasí. Jak se nakonec 
ukázalo, zbytečně. Úderem druhé se 
dostavilo sluníčko i  azurové nebe, před 
orlovnou rozložili své zboží jarmareč-
níci a mohlo se začít v plné parádě! Jak 

už je zvykem, také tentokrát se program 
skládal z několika částí. Pro děti byly při-
praveny soutěžní disciplíny, ve kterých 
dokazovaly svou tělesnou zdatnost i sílu 
rozumu. Komu se nedařilo v  kuličkách, 
mohl to zkusit s vodními sporty, hodem 
kladivem či třeba zavěšováním olym-

pijských kruhů. Jak je zřejmé, hlavní roli 
hrála olympiáda. A  to nejenom při dět-
ských soutěžích. 

Ve velkém sále orlovny byla otevřena 
výstava s názvem Olympijské hry. Celé-
mu prostoru dominovala osmimetrová 
párová čtyřka zapůjčená Veslařským 

masové speciality a proudem teklo víno 
a burčák. Každý tak mohl strávit dopo-
ledne podle svého gusta. Krátce po po-
ledni zájezd zamířil do nedalekého Koc-
lířova. Zde se podával oběd, po kterém 
všechny přivítal P. Pavel Dokládal (zdejší 
kněz a prezident Fatimského apoštolá-
tu, který sídlí právě v Koclířově). Provedl 
nás celým duchovním centrem, sezná-
mil s jeho historií, současností i vizemi. 
A  nabídnul nám příjemné posezení ve 
zdejší kavárničce. Jelikož zájezd pro-
bíhal podle plánů, tedy bez problémů, 
bylo dohodnuto se všemi zájezdovými 
hosty udělat třetí a  poslední zastávku 
tohoto pohodového dne. Rudka u Kun-
štátu dala možnost všem zájemcům 
navštívit zdejší malé arboretum. Kromě 
samotné zahrady využili někteří mož-
nost vystoupit na Burianovu rozhlednu 
nebo navštívit Jeskyni Blanických rytířů. 
Více se již do programu nemohlo vejít. 
V  podvečerních hodinách vystoupili 
z autobusu u Laštůvků poslední výletní-
ci a nám nezbývá než doufat, že se i le-
tošní ročník zájezdu seniorů líbil. 

Bohumila Hrazdírová, 
Orel jednota Telnice
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 za turIstIKou do KrKonoŠ 

Ve dnech 21.–23. září 2012 se usku-
tečnil zájezd do Pece pod Sněžkou na 
horskou chatu telnického rodáka pana 
Josefa Müllera. Všech 46 přihlášených 
účastníků se dostavilo včas a  v jednu 
hodinu po pátečním poledni jsme vy-
razili směr Krkonoše. Po cestě jsme se 
zastavili na přehradě Les Království, kde 
se všem moc líbilo. Pod hrází přehra-
dy jsme sledovali velké kapry a  mnozí 
z nás, mít s sebou udici, by asi neodolali. 
Po krátké zastávce jsme pokračovali do 
Pece pod Sněžkou. Po ubytování a večeři 
nám Pavel Koutný s „Pepem“ Müllerem 
zahráli na kytary a po příjemném večeru 
plném zábavy a  zpěvu jsme se odebrali 
čerpat síly na sobotní výstup na Sněžku. 
Ráno nás přivítala zatažená obloha a po 
cestě do polského města Karpacz i déšť. 
V Karpaczi se počasí umoudřilo a dokon-
ce i Sněžka byla ozářená sluníčkem. Začá-
tek výstupu byl na kraťasy a krátký rukáv. 
Ovšem na horách jsou změny tak rychlé, 
že ten, kdo to nikdy nezažil, tomu  těž-
ko  uvěří. Po výstupu pod Sněžku byla 
úplně jiná situace a každý z nás byl rád, že 

si vzal teplé oblečení. Jen několik silných 
jedinců se vydalo na Sněžku. Polovina 
se vypravila Obřím dolem do Pece pod  
Sněžkou a  další zpět do Karpacze, kde 
bylo na rozdíl od Sněžky krásné letní 
počasí. Po nakoupení drobných dárků 
a  prohlídce  města jsme nastoupili do 
autobusu a  vydali se na cestu do pen-
zionu Táňa. Po dobré večeři jsme si opět 
zazpívali při kytaře, ovšem v  menším 
počtu než v  pátek – přece jen byl den-
ní program  poměrně náročný a  od-
počinku bylo třeba. Při družné zábavě 
zjistil Luděk Ryšavý z Borkovan, že Pepa 
Müller a  Pavel Strakatý jsou házenkář-
ští brankáři. Vyzval je k „souboji“. Slovo 
dalo slovo, a tak spolu uzavřeli sázku, že 
každému z  nich nastřílí z  deseti sedmi-
metrových hodů alespoň sedm branek. 
A  od slov nebylo daleko k  činům. Ráno 
již byla před chatou připravena házen-
kářská branka, dostavilo se také mnoho 
fanoušků pana Müllera ze sousední cha-
ty. Pravdou je, že někteří z  aktérů ráno 
o sázce nic nevěděli... Nejprve nastoupil 
do branky Pepa Müller. Než se pan Ryša-

vý nadál (i když jsme mu to zjednodušili 
a  dostal dětský míč, poloviční velikos-
ti než je házenkářský originál), prohrál 
dům i  vinohrad.  Pepovi dokázal vstřelit 
jen čtyři branky a Pavlovi šest z deseti po-
kusů. Je vidět, že oba kluci mají stále for-
mu a pan Vladimír Blaženka má, až bude 
nejhůř,  jistě v  záloze kvalitní brankáře. 
Po rozloučení jsme za pěkného slunečné-
ho počasí odjeli do Janských Lázní. Někdo 
se vypravil na 1299 metrů n. m. vysokou 
Černou horu lanovkou, jiní pěšky krás-
nou cestou po vodopádech Klausovým 
dolem. Ve dvě hodiny jsme se všichni 
setkali na obědě a po nakoupení pozor-
ností pro naše blízké ve městě se autobus 
vydal na zpáteční cestu do Telnice.  Jen 
s mírně namoženými svaly (o kterých ně-
kteří do neděle nevěděli, že je mají) jsme 
se ve večerních hodinách všichni příjem-
ně unavení,  živí a  zdraví vrátili domů. 
Děkuji obci Telnice za finanční podporu, 
účastníkům zájezdu za dochvilnost při 
domluvených časech odjezdů a těším se, 
že pokud bude zájem, podobnou akci zo-
pakujeme.  Zdeněk Kubíček

klubem Břeclav. Cenných trofejí zde bylo 
k vidění mnohem více. Bývalá reprezen-
tantka v běhu na lyžích Kateřina Neuma-
nnová zapůjčila sbírku kopií svých me-
dailí, běžeckou hůlku, s níž vyhrála ZOH 
v Turíně v roce 2006, dres i několik foto-
grafií zachycujících vrcholné okamžiky 
její kariéry. Zlatý paralympionik Vojtěch 
Vašíček dal k  dispozici nejen svůj inva-
lidní vozík (formuli), s  nímž reprezento-
val v pětiboji na paralympiádě v Atlantě 
v roce 1996, ale i některá sportovní nářa-
dí, např. oštěp či disk, a fotografie důleži-
tých sportovních momentů nejen ze zá-
vodů, ale i z tréninků. Zdi sálu lemovaly 

plakáty všech novodobých olympijských 
her. Mezi nimi zvláště vynikala obří ta-
bule se spoustou podpisů. Český olym-
pijský výbor zapůjčil do Telnice letošní 
Wall of Fame, tedy Stěnu slávy, na niž se 
zvěčnili všichni čeští olympionici a další 
významní hosté, např. prezident Václav 
Klaus. Expozici zakončovaly předměty 
z londýnské olympiády 2012, nechyběly 
ani bundy a proslavené gumáky, dokon-
ce ve dvou velikostech.

Kulturní program jarmarku obohati-
lo vystoupení country tanečníků z  Orla 
jednoty Kelč – Ruty Šuty. Jejich produkci 
pak vystřídala šermířská skupina Buhurt, 

která si přivezla nejen šermíře, ale také 
inkvizitora a mučicí nástroje, a pustila se 
do napravování čarodějnic. Po nich při-
šel na řadu kouzelník Jiří Macík, kterému 
však výstup poněkud zkomplikoval pře-
chodný déšť. I přesto si poradil a vykouz-
lil úsměv na nejedné dětské tváři.

Na závěr snad jen zbývá dodat, že 
děkujeme všem organizátorům, ať už 
se podíleli na přípravě či samotné rea-
lizaci jarmarku, děkujeme i všem vzác-
ným hostům a návštěvníkům jarmarku 
za vytvoření krásné a přátelské atmo-
sféry. Těšíme se s vámi za rok zase na 
viděnou! Eliška Vecheta 
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Rozhovor s  Ing. Antonínem Levíčkem, 
novým trenérem družstva mužů Sokol 
Telnice

Náš rozhovor se uskutečnil po vítěz-
ném domácím zápase telnických házen-
kářů s  Kostelcem na Hané (32:19) a  po 
rozlosování třetího kola Českého poháru 
v házené, které telnickému Sokolu přiřk-
lo domácí zápas s extraligovým týmem 
KP Brno.

n  Co rozhodlo o  tom, že jste vysly-
šel nabídku k  trénování telnického  
„áčka“?

Osobní vztahy s  Laďou Blaženkou 
a Jarkem Popelou. 

n  Pocházíte ze sousedního Újezdu 
u Brna. Jaký máte vztah k naší obci?

V Újezdě jsem se narodil a  žil zde až 
do své svatby. Od roku 1986 už bydlím 
v Židenicích, kde působím také v míst-
ním zastupitelstvu. Po sportovní stránce 
byla mezi Újezdem a Telnicí vždycky ri-
valita, se spoustou kluků z Telnice jsem 
chodil do školy, takže k Telnici mám ur-
čitě pozitivní vztah.

n  Družstvo mužů má v Telnici vyšší vě-
kový průměr. Jak hodnotíte právě pří-
nos starších hráčů pro tento tým?

V této sezoně se nám vrátili zpět 
Roman Jahoda a  Luboš Mrkvica. Tě-
mito dvěma hráči se kádr rozhodně 
ještě posílil a  právě starší hráči mají 
těm mladším co dát – jednak dispo-
nují obrovskými zkušenostmi a  pak 
taky vynikají svým přístupem nejen 
v  zápase, ale i  na tréninku. A  právě 
s  přístupem hráčů k  tréninkům jsem 
spokojený. Ale nemůžu mít všechny 
hráče vždycky k dispozici. Přednost má 
zaměstnání, právě do Velkého Meziříčí 
pojedeme z  těchto důvodů oslabeni  
o tři hráče.

n  Jaké máte výsledkové očekávání 
v této sezoně a do budoucna?

Vzhledem k  tomu, že II. liga je úžas-
ně vyrovnaná a  není zde jasný favorit, 
mám vždy ty nejvyšší cíle. S hráči jsme si 
řekli, že uvidíme v polovině soutěže, jak 
to s námi bude vypadat. Určitě bychom 
chtěli hrát v horní polovině tabulky. Vy-
hrát chceme vždycky všechny zápasy! 
Právě zápas s Kostelcem ukázal, co v na-
šem týmu je.

n  Řekl byste, že není nereálné pomýšlet 
v příštích letech na vyšší soutěž?

Já bych neřekl ani v příštích letech… 
Když naši kluci budou hrát jako dopo-
sud, tak to není nereálné už letos, ale 
takový cíl jsme si nestanovili. Po dvou 
kolech ligy nemá smysl ještě dělat jaké-
koliv závěry.

n  Nejde si nevšimnout, jakým způso-
bem telnický klub pracuje s dětmi a mlá-
deží. Jak vnímáte tuto snahu trenérů 
a rodičů a také zázemí, které se v Telnici 
vytvořilo?

Byl to taky jeden z důvodů, proč jsem 
se rozhodl nabídku přijmout. Pro klub 
je nesmírně důležité, aby existovala 
návaznost mezi výchovou mládeže 
a  dospělými týmy. Pokud by neby-
lo možné doplňovat A-tým mladými 
hráči z  dorostu, byla by to jen otázka 
dvou až tří let, než by všechno začalo 
upadat. Nemělo by smysl na tom pra-
covat. Před několika lety se tu začalo 
s žáky a dneska už jsou z nich šikovní 
mladší dorostenci. Propast čtyř roků 
se dá překlenout, když víte, že vám 
do áčka přijdou časem mladí nadějní  
hráči.
n  Obecní sportovní halu jste i vy osob-

ně spolu s námi otevíral, i vy jste nůžkami 
přestřihl pásku. Jak na vás tento prostor 
působí?

Hrozně se mi líbí. Hala na mne působí 
i díky novému povrchu velmi přívětivě 

a  kvalita se jednoznačně zvýšila. Hala 
se prosvětlila a  po doplnění některých 
prvků, jako například koberců, je z  ní 
opravdu kulturní prostředí. Působí to na 
mne velice dobrým dojmem: působil 
jsem pět let v  Maloměřicích, kde mají 
také přetlakovou halu, ale s  jejím inte-
riérem se to nedá vůbec srovnávat. Moc 
se mi tu líbí.

n  Může mít právě zázemí této haly 
vliv na psychiku domácích i hostujících  
hráčů?

Stoprocentně. Atmosféra nedělní-
ho zápasu s  Kostelcem byla vynikající 
a pro kluky to musel být zážitek. V ta-
kové hale mohou vyburcovat diváci 
nejenom domácí tým, ale i  hostující, 
a kvalita zápasu zaručeně stoupá. Jinak 
se hraje v  prázdné hale, jinak v  takto 
zaplněné. Věřím, že na příští zápas při-
jde ještě víc lidí…

n  Jaké jsou vaše plány v telnickém klu-
bu, myslíte na dlouhodobou spolupráci?

Takové dobré zápasy vás jistě pohladí 
po srdíčku. Ale přijdou i chvíle, kdy ne-
vyhráváte a  zase vás to sráží do kolen. 
Nikdy nevíte, co přijde. Já trénuji od 
svých šestnácti let a dnes je mi padesát. 
Jsem už na ledacos zvyklý. Zatím jsme 
se dohodli na jeden rok a uvidíme, jak 
se bude dál dařit. Zatím jsem tu spoko-
jený a myslím, že kluci taky.

Za rozhovor poděkoval 
 František Kroutil

  mám vždy ty nejvyŠŠí cíle
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 vÝměna sPortovního Povrchu na hřIŠtI

 stavba sPortovní haly

Tělovýchovná jednota Sokol Telnice 
se rozhodla vyměnit na svém házen-
kářském hřišti gumový povrch za nový 
plastový, typu nisaplast. Důvodem 
této výměny byl již nedobrý technický 
stav jak samotného gumového mate-
riálu, tak i  nežádoucí pevný kontakt 
s  původním asfaltovým podkladem, 
který způsoboval destrukci povrchu. 
Původní povrch odstranili členové od-
dílu házené TJ Sokol Telnice v sobotu 
8. září 2012, a  připravili tak hřiště na 
pokládku nisaplastu. V  pátek 14. září 
2012 firma PROPOS – PROUZA, s. r. o.,  
dokončila na házenkářském hřišti 
v Telnici instalaci nového sportovního 
povrchu. Na ploše jsou nalajnována 
hřiště na volejbal, tenis, nohejbal, flor-
bal a  samozřejmě na házenou. Tento 
nový umělý povrch, který nahradil 
původní regutec, jistě uvítají nejen 
házenkáři, ale i všichni, kteří na soko-
lovnu a  případně do nafukovací haly 

chodí sportovat. Sokolové, ale i  obec 
Telnice, která hřiště využívá pro svou 
sportovní halu, si slibují od nového 
povrchu kvalitnější podmínky pro hru 
jak házené, tak i  dalších sportů. V  za-

střešené podobě bude možné na ni-
saplastu hrát například i florbal a další 
sporty.

Vladimír Blaženka, 
oddíl házené TJ Sokol Telnice

V neděli 23. září 2012 se v areálu soko-
lovny na házenkářském hřišti sešlo asi 35 
pomocníků připravených vrhnout svoje 
síly na opětovnou stavbu „nafukovačky“. 
Nejvíce bylo házenkářů a  jejich přízniv-
ců, dále někteří fotbalisté včetně dalších, 
kteří již halu využívali. Práce šly svižně od 
ruky, takže v  11:30 hodin byly všechny 
plachty a lanové sítě nataženy, a hala tak 
připravena k nafouknutí. Jak by také ne, 
vždyť postup stavby řídil opět technik 

z  Techtexu pan František Topinka, který 
svým profesionálním přístupem docílil 
toho, že stavění proběhlo v pohodovém 
tempu. Po krátké přestávce na oběd byl 
spuštěn generátor a  kolem 15:30 hodin 
jsme mohli zahlásit: Hotovo. Asi za další 
hodinu a  půl jsme halu ještě „zabydleli“ 
(lavičky, stolek časoměřičů, časomíra, 
koberce do hlediště atd.) a mohli už sku-
tečně jít na pivo a doutník. Hala s novým 
povrchem je tedy připravena pro všech-

ny sálové sporty včetně florbalu. „Ostré“ 
zahájení provozu proběhlo v sobotu 29. 
září 2012 od 9:00 hodin přátelskými zá-
pasy v  házené mladších a  starších žáků 
s týmy slovenských Malacek. V neděli 30. 
září 2012 od 13:00 hodin to byla mistrov-
ská utkání týmu dorostu s Rožnovem pod 
Radhoštěm. Po nich nastoupilo družstvo 
mužů proti Kostelci na Hané. Děkujeme 
všem, kteří se na stavbě podíleli!

Vladimír Blaženka, místostarosta obce
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 házenKářI zahájIlI sezonu 2012/2013
Další házenkářský ročník začínal jako 

obvykle tvrdou letní přípravou všech 
družstev už v  prvním srpnovém týd-
nu. Do mistrovských soutěží jsme le-
tos mohli přihlásit všechna žákovská 
a  mládežnická družstva – minižáky, 
mladší žáky, starší žáky, mladší dorost, 
starší dorost a samozřejmě také druž-
stvo mužů. Ještě před začátkem sou-
těžních zápasů se všechny týmy zú-
častnily přípravných turnajů, na nichž 
si otestovaly připravenost na nadchá-
zející sezonu. Mladší a  starší žáci se 
zúčastnili již tradičně mezinárodního 
turnaje v  Novém Veselí „Rozhodni se 
sám“, kde obsadili v  desetičlenném 
startovním poli shodně velmi dobré 4. 
místo. Dorost absolvoval turnaj v Ivan-
čicích, kde se kromě druholigových 
týmů z  Prostějova, Ivančic a  Velkého 

Meziříčí poměřil také s  prvoligovými 
Strakonicemi a Brnem. Výsledkem bylo 
uspokojivé 3. místo. Muži oplatili ná-
vštěvu slovenskému Cíferu. Na turnaji 

představily Ivančice, které jsme po 
solidním výkonu dokázali porazit, 
a  postoupit tak do kola druhého, 
v  němž jsme narazili na přemožitele 
Hustopečí, Sokol Juliánov. I  ve dru-
hém kole jsme byli po závěrečném 
hvizdu spokojeni s  vítězstvím a  po-
stupem do kola třetího. V rámci něho  
přivítáme v  telnické hale aktuálně 
(v době uzávěrky Telnického zpravoda-
je) vedoucí tým Tipgames Extraligy –  
HK KP Brno.

Druholigové soutěže mužů, staršího 
dorostu a  mladšího dorostu, stejně 
jako Jihomoravské ligy žáků měly při 
uzávěrce zpravodaje za sebou teprve 
úvodní kola, a proto se o nich zmíníme 
až v příštím díle sportovní rubriky Tel-
nického zpravodaje. 

Výbor oddílu házené TJ Sokol Telnice

tj soKol telnIce – 
hK KP brno

3. kolo českého poháru 
v házené mužů

středa 7. 11. 2012 od 19.00 hod. 
sportovní hala telnice

v této spřátelené obci porazili všechny 
soupeře, včetně zvučné Trnavy, a  při-
vezli do Telnice pohár za 1. místo. 

ČESKý POHÁR – První soutěží, která 
tradičně zahajuje házenkářský pod-
zim, byl i  letos Český pohár mužů. 
V  úvodním kole se na našem hřišti 

 telnIce vyhrála turnaj házené mužů v cíferu

 házenKářsKÝ turnaj dorostu

O posledním srpnovém víkendu 
jsme v  rámci letní přípravy rádi přijali 
pozvánku spřáteleného oddílu ze slo-
venské obce Cífer na solidně obsazený 
turnaj, který tamní házenkáři uspořádali 
na svém rozpáleném asfaltovém hřišti. 
Opakovaně zaplněné hlediště sledova-
lo během turnaje řadu pohledných zá-
pasů, v  nichž se nám podařilo přehrát 
jak domácí házenkáře, tak i ostatní slo-
venská družstva, mimo jiné tým zvuč-
ného jména z Trnavy. Kromě vítězství si 
Ondra Přikryl z turnaje přivezl také cenu 
pro nejlepšího brankáře a  dále máme 
trofej pro nejproduktivnějšího střelce, 
kterou s přehledem získal Roman Jaho-
da. Ve všech utkáních se nám osvědčily 
secvičené kombinace, díky nimž jsme 
se s lehkostí dostávali do dobrých bran-
kových příležitostí, které se nám dařilo 
proměňovat častěji než soupeřům, kteří 

naráželi na nově formovanou obranu 
našeho družstva. Po nevydařené loňské 
sezoně je výsledek tohoto turnaje snad 

tou nejlepší pozvánkou na zápasy sou-
časné sezony 2012/2013.

Výbor oddílu házené TJ Sokol Telnice

Dorostenci přivezli do házenkář-
ské sbírky pohár za 3. místo z  turnaje 
v Ivančicích, který se konal 8. září 2012. 
Dva týdny před začátkem soutěže 
jsme se s družstvem mladšího dorostu 
zúčastnili turnaje v  Ivančicích. I  přes-
to, že jsme k  turnaji přistoupili přede-
vším jako k  sérii přípravných zápasů 
a  dali jsme stejnou porci minut všem 
hráčům kádru, podařilo se nám obsa-
dit třetí místo hned za prvoligovým 

týmem Brna a družstvem z Prostějova. 
Za sebou jsme nechali tradiční soupeře 
Velké Meziříčí i  Ivančice, které potká-
váme v II. lize, a po vyhraném vzájem-
ném souboji také prvoligový tým z jihu 
Čech – HCB Strakonice. Před začátkem 
soutěže jsme ještě pracovali na dola-
dění chyb v  obrané i  útočné činnos-
ti. Tým oproti turnaji v  Ivančicích pro 
mistrovskou soutěž doplnil na postu 
spojky ještě navrátilec z Karviné Tomáš 

Jochman (v letošní sezoně bude v loni 
3. týmu nejvyšší soutěže pouze hosto-
vat) a  nemocný Jan Formánek, který 
zvýšil konkurenci na postu křídla. Také 
družstvo dorostu zve fanoušky a těší se 
na plnou domácí halu při svých zápa-
sech II. ligy. Rozlosování podzimní části 
můžete nalézt v  minulém čísle Telnic-
kého zpravodaje nebo na stránkách  
www.hazenatelnice.wbs.cz

David Bím
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 memorIál otmara grolIcha
První zářijový den roku 2012 se od po-

čátku pěkně mračil, ale ani to neodradi-
lo veterány, internacionály, staré i mladé 
pány, prostě milovníky házené od účasti 
na 21. ročníku Memoriálu Otmara Groli-
cha, který se uskutečnil tradičně v příjem-
ném sportovním areálu sousední obce 
Otmarov. Poprvé v celé historii naší obce i 
tohoto turnaje se mezi čtyřmi účastníky 
objevil i  rodinný mančaft slavného há-
zenkářského jména:  Jahoda Team. Právě 
tento černý kůň turnaje v sestavě s legen-
dami tohoto sportu od počátku dával na-
jevo své nadšení i  talent, o který někteří 
hráči nepřišli ani po letech sportovního 
odpočinku. Hned na úvod turnaj nabí-
dl derby mezi Sokolem Telnice a Jahoda 
Teamem, který po přátelských soubojích 
a  neodmyslitelném hecování vyzněl vý-
sledkově lépe právě pro rodinu Jahodovu 
(10:6). Jahodovi, mohutně podporováni 
svým dívčím fanouškovským zázemím 
a také za účasti svých nejmenších ratoles-
tí, předváděli nejlepší hru i v dalších zápa-
sech a bez ztráty jediného bodu v celém 
turnaji zvítězili.

Pavel Strakatý, telnický trenér, posklá-
dal svůj tým také z uznávaných místních 
opor a  k nim přizval i  velké naděje to-
hoto sportu v naší obci. Máme na mysli 
Davida Popelu a  doposud neznámého 
házenkáře, jistého FK. Právě ten, kromě 
kvalitního zalehávání soupeřů a střelby 
Pánu Bohu do oken, předvedl i názorné 
vymetení pavouka  z rohu otmarovské 

branky, kterému posléze nemohl uvěřit 
nejen on sám, ale beztak i  mnoho při-
hlížejících diváků. Výkony Sokola Telni-
ce až na malé zaváhání se zmíněným 
ovocnářským družstvem šly nahoru 
a snad i trenér mohl být nakonec spoko-
jen. A to především proto, že o vítězství 
nikomu v podstatě ani nešlo: všichni se 
prostě rádi zase po roce setkali u  ob-
líbeného sportu, poté poseděli a  be-
sedovali celé odpoledne. Atmosféra 
mezi hráči i diváky byla opět naplněna 
pohodou, snad jen místy mírně deštivé 
počasí působilo na travnatém hřišti pro-
blémy stabilitě házenkářů a zpracování  
balónu.

Telnické mančafty nakonec zaujaly 
přední umístění. Hlavní však je, že se 

(téměř) nikomu nic nestalo a  všich-
ni se dobře bavili. Myslím, že i  diváci, 
kteří vážili cestu do Otmarova, byli 
spokojeni nejen s  předvedenou hrou, 
ale i  s příjemnou atmosférou celého 
odpoledne. Děkujeme všem přátelům 
z Otmarova za milé pozvání a vzornou 
organizaci a všem fanouškům za pod-
poru.

Tentokrát se žádný rozhodčí nekou-
pal, voda přicházela v malých dávkách 
přímo z nebe…

Konečné výsledky:
1. Jahoda Team Telnice – 6 bodů (33:24) 
2. Sokol Telnice – 4 body (30:22) 
3. S. K. OTMAROV – 2 body (26:35) 
4. Sokol Měnín – 0 bodů (24:32)

František Kroutil

 tennessee cuP III.
Srpnový víkend datující se na 11. a 12. 

srpna 2012 byl na místní sokolovně za-
svěcen nohejbalu. V  rámci 3. ročníku 
víkendového turnaje v tomto sportu na-
zvaného Tennessee Cup se představilo 
úctyhodných 17 tříčlenných týmů, za-
hrnujících i  jedno dívčí družstvo. Sobo-
ta patřila základním skupinám, přičemž 
jedna čítala 9 celků a druhá 8. Oba antu-
kové kurty byly tedy maximálně vytíže-
ny. V pauzách mezi zápasy si mohli hráči 
i diváci svlažit hrdla u stánku s pivem, po-
případě kofolou, o což se perfektně sta-
rala sehraná obsluha ve složení paní Mo-
talová a Jara Fiala. Pakliže jste svůj apetit 
neuspokojili pouze lahodným mokem, 
byl k  dispozici guláš, o  jehož přípravu 
se mistrovsky postarala paní Haniková 
s  panem Meszárošem. Krom této la-
hůdky byly připraveny i labužnické spe-
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 jIhomoravsKé bIcyKlení 

Spolek pro postavení a  udržování 
Orlovny v  Telnici realizuje v  letošním 
roce projekt podporovaný Jihomorav-
ským krajem s  názvem „Jihomoravské 
bicyklení“. Jedná se o sérii akcí zaměře-
ných na cyklistiku a poznávání cyklotu-
ristické nabídky našeho regionu.

V  srpnu, září a  říjnu se uskutečnily 
celkem čtyři akce, z toho dva semináře 
a dva cyklovýlety.

Výlet po úpatí Vysočiny via coeli 
(Cestou nebeskou) byl první víceden-
ní akcí a proběhl o víkendu 4.–5. srpna 
2012. Dvacítka účastníků vyjela na ko-
lech z  Telnice a  na své trase navštívila 
několik klášterů, mezi nimi Rosa Coeli 
v  Dolních Kounicích a  cílový Porta Co-
eli v Předkláštěří u Tišnova (odtud také 
název akce). Mimo to navštívili něko-
lik lokálních zajímavostí, např. muze-
um s  expozicí archeologických nálezů 
z  doby neolitu ve Vedrovicích, rodný 
dům Vladimíra Menšíka v  Ivančicích 
či rozhlednu Hlína, které předcháze-
lo prudké dvoukilometrové stoupání 
(13 %). Samozřejmě se akci nevyhnu-

ly drobné defekty. Za jednoznačného 
vítěze v  tomto směru byl nakonec vy-
hlášen uzel na řetězu paní Cupákové. 
Zkrátka, nádherných 120 km v sedle se 
vším všudy.

V  sobotu 8. září 2012 byl na orlovně 
v  Telnici uspořádán cykloseminář na 
téma „slavkovské bojiště“. Účast-
níci se seznámili s  aktuálním stavem 
i plánem sítě cyklostezek v této oblasti 
a v průběhu diskuse se rozhodli aktivně 
zapojit do celé problematiky. Snad tedy 
do budoucna tato spolupráce přinese 
nejenom nový sportovní potenciál, ale 
i rozvoj cestovního ruchu také do Telni-
ce, která si to bezesporu zaslouží.

Prodloužený víkend 28.–30. září 2012 
přímo vybízel k  poslednímu prosluně-
nému bicyklení. Kam jinam by jihomo-
ravský cyklista zamířil, než na vinařské 
stezky. Ani my jsme tomuto tématu 
nezůstali nic dlužni. Během 150 km po 
Strážnicku, Bzenecku, Kyjovsku, Mu-
těnicku a  Velkopavlovicku jsme nejen 
okusili výborné víno a burčák, ale i os-
keruše, pečená kolena, bolavá kolena 

ciality Tomáše Sobotky (Seňora). Jeho 
pestrému repertoáru pochutin jasně 
dominovala kýta, o kterou se staral tzv. 
„jako o  vlastní“. Vrcholem sobotní části 
turnaje se stala večerní diskotéka, kde 
zahrál lokálně velice uznávaný DJ Boris 
a došlo i na ohňostroj v režii hospodské-
ho Josefa Motala. Možnost alternativní 
akce nabízelo propadliště na sokolovně, 
tzv. Peklo, kde se hrál výhradně D’n’B. 
Nedělní část už přinesla závěrečné play-
off a  na konci dne byl znám konečný 
vítěz celého turnaje. Tím se stali obhájci 
z  minulého roku z  Horních Bojanovic, 

když stejně jako loni ve finále dokázali 
přehrát svého soupeře z Těšan. Na tře-
tím místě se umístil telnický celek (v 
jehož řadách se představil i hlavní pořa-
datel turnaje Svatoslav Motal) jménem 
Estetico. Čtvrtou příčku a  kamennou 
trofej z  dílny umělecky zdatného Vla-
dana Mifka alias Joba získal tým „Mla-
dí staří“. Pohár si taktéž odnesli dívky 
z  družstva R.E.M., neboť dívčí finále se 
neuskutečnilo z  důvodu nepřihlášení 
druhého dívčího týmu. Pohárem pro 
největší tragédy se odteď mohou „pyš-
nit“  borci z  manšaftu Dakota a  za nej-

lepšího hráče turnaje byl jednoznačně 
zvolen Filip Meszároš z  týmu Estetico. 
Tennessee Cup III. se nadmíru vydařil 
a  poděkování za to, že si na své přišli 
všichni příznivci nohejbalu, dobrého 
pití, jídla a  zábavy, míří k  hlavám Sva-
toslava Motala, Jary Fialy, paní Mota-
lové, paní Hanikové, pana Meszároše, 
Josefa Motala a patří v neposlední řadě 
také všem sponzorům a obci Telnice za 
finanční podporu. Těšíme se na příští 
ročník a věříme, že překonáme laťku, jež 
byla tímto ročníkem nastavena opravdu 
vysoko. Ivo Šrot ml. (Lojd)

a další lahůdky mírně zvlněného vinař-
ského terénu. Navštívili jsme rodný dům 
bratří Úprků v  Kněždubu, rozhlednu 
i  salaš Travičná nad Tvarožnou Lhotou, 
muzeum oskeruší, výklopník na Baťo-
vě kanále, zámecký park v Bzenci a Mi-
loticích a  bezpočet sklípků, sklepních 
pahorků a vinařských uliček. Držitelem 
nejkurióznějšího defektu se tentokrát 
stal Jirka Hrazdíra, který pravidelně ka-
ždé ráno měnil píchlou duši. Posléze se 
ukázalo, že příčinou problému je dobře 
skrytý trn v plášti.

Týden nato, v sobotu 6. října 2012, za-
mířili na orlovnu na Mendlově náměstí 
v Brně cyklisté se zájmem o problema-
tiku cyklostezek ve městě Brně. Probí-
hal zde totiž seminář „brnem na kole“ 
určený právě jim. Sešlo ze zde také ně-
kolik zástupců občanských sdružení 
angažujících se v brněnské cykloturisti-
ce, především pan Ing. Daniel Bárta ze 
sdružení Brno na kole, pan Martin Gillár 
z Nadace Partnerství a pan Bc. Ladislav 
Kotík, místostarosta Brna-Černovic. Pří-
tomní se dozvěděli novinky z  lokální 
politiky ve směru k cyklistům, ale i mož-
nosti řešení různých úskalí, se kterými se 
řadový cyklista při průjezdu Brnem se-
tkává. Na závěr se rozdělili na dvě skupi-
ny a projeli na kolech dvě trasy městem 
s cílem dostat se k určité památce mimo 
hlavní dopravní tepny. Hlavní přínos to-
hoto semináře, jak se nakonec ukázalo, 
však spočíval v propojení různých sub-
jektů, které se snaží o totéž, avšak každý 
sám. Je tedy možné, že pokud se po-
daří nastolit v Brně lepší a bezpečnější 
podmínky pro cyklisty, bude Spolek pro 
postavení a udržování Orlovny v Telnici 
jedním z těch, kdo se o to zaslouží. (Více 
o akci na www.oreltelnice.cz – Akce, Ji-
homoravské bicyklení.)

Eliška Vecheta
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 střelecKé závody ms telnIce 
V sobotu 25. srpna 2012 se na brokové 

střelnici našeho MS Telnice uskutečnily 
naše hlavní letošní střelby na asfaltové 
holuby. Závod byl pořádán pro všechny 
příznivce brokové střelby nejen z našeho 
MS, ale i pro další přátele. Na startu bylo 
letos 20 střelců a  ačkoliv ráno počasí po 
nočním dešti nevypadalo nejlíp, přesto se 
sluníčko ukázalo a hřálo nás celý den. Při 
zahájení nás vedoucí střeleb pan Koláček 
st. seznámil s průběhem závodu a zdůraz-
nil bezpečné používání zbraně a kázeň při 
střelbě. Střílelo se na 30 terčů, a to 12 na 
loveckém kole,12 terčů na baterce a 6 ter-
čů bažant na průseku. A jak to všechno do-
padlo? Naši hosté nám to tentokrát pěkně 

natřeli. Zvítězil pan Hnízdil z Třebíče (26 zá-
sahů), 2. místo obsadil pan Michl ze Žatčan 
(24 zásahů), 3. místo získal pan Horák ze 
Sokolnic (24 zásahů, horší kolo). Z domá-
cích nejlépe střílel pan Šrot, umístil se na 
6. místě. Po hlavním závodě proběhl ještě 
závod POOL, při kterém se střílí do druhé 
chyby, a ten vyhrál náš člen pan Jan Mrkvi-
ca. Poděkování patří všem za vzornou pří-
pravu střeleb, panu Šustrovi ml. za vzorné 
občerstvení a dík patří i obci Telnice za fi-
nanční výpomoc a sv. Petrovi za pěkné po-
časí. Doufáme, že se tato akce líbila i všem 
přihlížejícím, a těšíme se na střelby v roce 
2013. SPORTOVNí A  LOVECKé STŘELBě  
ZDAR!  Jiří Šustr, předseda MS Telnice

 turnaj trojIc v nohejbalu 

V sobotu 8. září 2012 ráno se na orlov-
ně v Telnici začali objevovat první nad-
šenci nohejbalu. Nakonec se sešlo pět 

týmů, většinou tradiční účastníci nohej-
balového turnaje. Škoda jen, že repre-
zentanti Orla Telnice byli zaneprázdněni, 

a  tudíž na letošním ročníku chyběli. Po 
seznámení s pravidly se rozběhly soubo-
je. Hrálo se systémem každý s  každým. 
Musím pochválit všechny účastníky za 
fair hru a  respektování rozhodnutí roz-
hodčích, někdy možná i sporných. Ale od 
toho rozhodčí jsou. Za krásného počasí 
byly vidět krásné nohejbalové momenty 
a věřím, že si všichni účastníci dobře za-
hráli. Vítězem se nakonec stalo družstvo 
Lachtani, které neokusilo hořkost poráž-
ky. Turnaj jsme zakončili nezbytným vy-
hlášením výsledků, předáním diplomů, 
cen, pohárů a  společným fotem všech 
účastníků. Doufám, že se turnaj líbil a že 
se opět příští rok sejdeme na našem 
kurtu při dalším ročníku nohejbalové-
ho turnaje. Více se o  turnaji dozvíte na  
www.oreltelnice.cz.  Jiří Hrazdíra

 tenIsovÝ turnaj Pro veřejnost
V sobotu 8. září 2012 za pěkného letní-

ho počasí byl na kurtech uspořádán tra-
diční tenisový turnaj ve čtyřhře. Přihlásilo 
se 15 mužů a 1 žena. Po rozlosování byli 
hráči rozděleni do dvou skupin po čty-
řech párech. Ve vyrovnaných zápasech 
bylo odehráno mnoho pěkných výměn 
a ve 13.00 hodin bylo známo pořadí ve 
skupinách. Pokračovalo se vyřazovacím 
způsobem a do závěrečných bojů o pu-
tovní pohár postoupily čtyři páry, které 
nakonec skončily turnaj v tomto pořadí:
1. místo: Zdeněk Kubíček – František Kroutil,
2. místo: Pavel Oborný – Radim Zubal,
3. místo: Luboš Koláček – David Šiler,
4. místo: Karel Linhart – Marek Šedý.

Turnaj se uskutečnil za finanční pod-
pory obce Telnice. Tímto bych chtěl po-

děkovat obci Telnice za její podporu jak 
sportovních, tak i kulturních akcí, Pavlo-
vi Obornému a Františkovi Kroutilovi za 

ceny pro hráče a všem, kteří se účastnili, 
za předvedenou hru.

Zdeněk Kubíček 
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 „mezInárodní“ tenIsovÝ turnaj
V sobotu 15. září 2012 byl uspořádán 

za finanční podpory obce Telnice tradiční 
deblový tenisový turnaj. Jako každý rok 
se přihlásili hráči z  Ivančic, Nové Vsi, Ot-
nic, Lovčiček, Slavkova, Šlapanic, Vyškova, 
Újezdu u  Brna a  samozřejmě z  Telnice. 
Celkem se zúčastnilo 24 hráčů. Nebylo 
bohužel možné vyhovět všem zájemcům 
z  důvodu nedostatečné kapacity teniso-
vých kurtů. Dvanáct párů je v našich pod-
mínkách maximum, kolik je možné ode-
hrát během jednoho dne. V  8.00 hodin 
byli hráči rozlosováni do dvou skupin po 
šesti párech. V  každé skupině bylo ode-
hráno patnáct vyrovnaných zápasů, ve 
kterých se bojovalo o každý míček, a ně-
které zápasy byly nejen velmi vyrovnané, 
ale i  divácky atraktivní. Vítězové skupin 
se utkali přímo v  semifinále. Stejně jako 
v loňském ročníku postoupili: Pavel Bělo-

1. místo: 
Pavel Bělohlávek – Dušan Cedivoda 
2. místo: 
Zdeněk Kubíček – Dan Bělohlávek 
3.–4. místo: 
Marek Sklenář – Miroslav Král 
a Jaroslav Salajka ml. – Jaroslav Bubla.

Tímto bych rád poděkoval obci Telni-
ce za její podporu, hráčům za předvede-
né výkony a také všem, kteří pomáhali 
s organizací turnaje.  Zdeněk Kubíček

hlávek a Dušan Cedivoda z Újezdu, z dru-
hé skupiny Jaroslav Salajka ml. a Jaroslav 
Bubla z Otnic. O dvě zbývající místa v se-
mifinále bojovali Marek Sklenář a Miroslav 
Král s  bratry Pelikány z  Ivančic. Poslední 
čtveřici tvořili Zdeněk Kubíček a Dan Bě-
lohlávek s Martinem a Michalem ze Slav-
kova. Do semifinále dále postoupily páry 
Marek Sklenář – Miroslav Král a  Zdeněk 
Kubíček – Dan Bělohlávek. Do finále se 
probojoval pár z  Újezdu (Bělohlávek–
Cedivoda), když přehrál Marka Sklenáře 
a  Miroslava Krále. Z  druhé semifinálové 
dvojice postoupili Zdeněk Kubiček a Dan 
Bělohlávek, kteří po velmi vyrovnaném 
utkání vyřadili výborný otnický pár (Sa-
lajka–Bubla) 6:5. Ve finále předvedli svoje 
kvality hráči z Újezdu a stejně jako v loň-
ském roce se po výhře stali vítězi turnaje.  
Gratulujeme. Konečné pořadí turnaje:

 novÝ futsalovÝ oddíl v telnIcI

 fItness oPen day 
Dne 15. září 2012 se uskutečnil v Tel-

nici na orlovně Fitness Open Day. Účel 
tohoto dne „otevřených dveří“ byl ten, 
že si mohl kdokoliv, zcela zdarma, 

přijít vyzkoušet organizované sporty, 
které nabízí orlovna Telnice. A že těch-
to aktivit nenabízí málo. Šlapátka na 
spinningových kolech se nezastavila, 

při aerobikových aktivitách se propo-
tilo nemálo triček, na bodybalance 
a  power józe se protáhlo několik těl. 
Po odcvičení nabízela restaurace Or-

V  pátek 7. září 2012 proběhl nábor 
hráčů do juniorského (žákovského) 
futsalového družstva, které bude hrát 
pod hlavičkou Sokol Telnice. Zkušený 
trenér Petr Hrdina, držitel trenérské li-
cence typu „A“, přivítal na sokolovně 
celkem 13 zájemců z řad dětí školního 
věku (9 kluků a 4 děvčata). Záhy na to 

začal tréninkový režim, který se ode-
hrává vždy v pondělí od 16 do 17 hod. 
ve sportovní hale a  v  pátek od 17 do 
18 hod. na sokolovně. Družstvo se také 
přihlásilo na začátku sezony do dětské 
ligy Brněnského svazu malé kopané, 
kde startuje celkem 8  týmů a  hraje se 
systémem podzim/jaro. V  době psa-

ní tohoto článku si tým Sokol Telnice 
udržoval pěkné 6. místo, i když je třeba 
přiznat, že zatím na své první vítězství 
ještě čeká. Průběžně jsou také plánová-
ny přátelské zápasy, které by měly druž-
stvo herně posílit a stmelit kolektiv. Ke 
hře využíváme hřiště o házenkářské ve-
likosti, a proto se hraje 5+1. V případě, 
že mají ještě některé děti zájem se do 
týmu zařadit, mohou se hlásit na tel. 
773 514 781, napsat na e-mail petrfut-
sal@atlas.cz nebo se mohou klidně do-
stavit přímo na náš trénink. Všichni jsou 
srdečně vítáni!

Současná hrající sestava: Marek Tou-
žín (brankář, č. 1), Filip Švanda (2), Pav-
lína Oborná (4), Marie Ráblová (5), Jo-
lana Demková (kapitánka mužstva, č. 
6), Radek Toužín (7), Vít Mikulášek (8), 
Veronika Rudolecká (9), Richard Hostě-
radský (10), Marian Kyncl (11). V  době, 
kdy čtete tento článek, již máme za 
sebou odehranou celou podzimní část 
ligy. O našich výsledcích a rozpisu zápa-
sů se dočtete na těchto internetových  
stránkách: 
http://www.malakopanabrno.cz/soute-
ze/42-bambini-liga-junioru/

Petr Hrdina, 
trenér futsalového oddílu Sokol Telnice
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 taneční Klub na dance lIfe exPo 

 ŠPrnda cuP 2012

V pátek 5. října 2012 proběhla prv-
ní prezentace Tanečního klubu Orel 
Telnice na Veletrhu Dance Life Expo 
v  Brně. Další proběhly ještě v  nedě-
li 7. října. Klub děkuje párům, které 
měly ukázky, a  Jardovi Kunešovi za 
to, že jsme se mohli na této akci pre-
zentovat. Ukázky předvedly páry: 
Titus Ablor a  Natasha Bekker, Radek 
Mucha a Vitalija Tyrnova, Michal Drha 
a  Klára Zámečníková a  jako hostu-
jící učinkující Kuba Mazuch a  Míša 
Gatěková. Více informací o  nabídce 
klubu a  aktuálním dění najdete na  
www.tk-orel.cz.  Michal Drha

Šprnda neboli prak. Kus větve roz-
dvojené do tvaru vidlice a opatřené na 
každém konci gumou zná snad každý 
z mužů, kdo prožil dětství v předpočíta-

čové éře. V pravěku se jím válčilo, v no-
vověku a  nedávné době pytlačilo nebo 
se s ním dělaly klukoviny. Dnes je, až na 
vzácné výjimky, prak používán k účelům 
veskrze mírovým. Kdybych měl napsat 
definici střelby prakem do sportovní-
ho slovníku, psal bych o  důležitosti mít 
pevnou ruku a  nervy, přesnou mušku 
a  správný postoj. Lidé s  přesně takový-
mi vlastnostmi se sešli v sobotu 6. října 
2012 na turnaji ve střelbě prakem Šprn-
da Cup 2012. Nejúspěšněji si poradil 
s  pěti terči v  pěti kolech pan Ivo Šrot, 
který se umístil na prvním místě. Dru-
hým byl pan Josef Mífek a  bronzovou 
příčku vybojoval pan Šindelář. Všem pá-
nům patří gratulace a  uznání, umocně-
né tím, že bojovali tradičními dřevěnými 
praky, které obstály v  konkurenci mo-
derních sofistikovaných soupeřů. Dále 

se v kategorii družstev nejlépe umístilo 
družstvo s pány: Josefem Mífkem, Mila-
nem Burdou, Michalem Veselým, Márou 
Honzákem a  p. Šindelářem. V  kategorii 
dětí se na prvních třech příčkách umís-
tili: Adriana Sklenářová, Mates Sklenář 
a  Ondra Chudáček. Všechny soutěží-
cí děti byly za účast odměněny. Mimo 
aktivních střelců se „u oveček“ sešlo 
spoustu diváků a  fanoušků, kteří se při 
fandění posilovali zvěřinovým gulášem 
a  grilovanými pochoutkami. Po vyhlá-
šení vítězů a předání cen bylo příjemné 
slunečné odpoledne zakončeno zpěvem 
písní u táborového ohně. Velký dík patří 
hlavním organizátorům akce, manželům 
Radmilovi a Ireně Hrbkovým, a všem po-
řadatelům. Zvláštní poděkování zaslouží 
pan starosta František Kroutil a obec Tel-
nice za finanční podporu.  Jan Hanuš

 telnIcKé volby
Letošní volby do zastupitelských kra-

jů mě inspirovaly k nahlédnutí do kro-
nik, abych zjistila, kdy poprvé se u nás 
v Telnici volilo. Volby do obecních vý-
borů se konaly od roku 1863. Volit mohl 
ten, kdo zaplatil daň aspoň jeden zlatý 
ročně. Čím větší daň občan zaplatil, tím 
větší měl volební právo. První volby do 
okresních a zemských zastupitelstev se 
konaly 2. prosince 1928. Průběh voleb 
byl klidný, předvolební agitace se ome-
zovala na letáky a plakáty. V tomto roce 
byla celorepublikově účast nízká. V naší 

obci ale přišlo k volbám 581 voličů, ne-
přišlo pouze sedm procent, tedy 40 
osob. Volby do obecního zastupitelstva 
se konaly v obecní kanceláři, která byla 
v hostinci číslo popisné 3 a do zemské-
ho zastupitelstva v  pohostinství s  čís-
lem 4. V těchto volbách zvítězila Lidová 
strana, za ní byli Národní socialisté a na 
třetím místě Republiková strana země-
dělského lidu. Následovala Komunistic-
ká strana a  další strany s  menším po-
čtem hlasů. Volební právo měli občané 
od 24 let. Z Telnice byl zvolen do okres-

ního zastupitelstva za stranu lidovou 
pan Jan Jahoda z  čísla 55. Protože do 
té doby zastával funkci náměstka sta-
rosty obce, musel se této funkce vzdát. 
Za něho byl zvolen pan František Šufr. 
Po komunistickém převratu v roce 1948 
byl omezen systém politických stran 
a  volby se staly pouze formálními. Po 
sametové revoluci v  roce 1989 se sys-
tém politických stran začal obnovovat, 
v červnu 1990 se opět konaly svobodné 
volby. 

Dagmar Čechová, kronikářka

lovna speciální fitness menu. Akce se 
zúčastnilo téměř 40 sportovních nad-
šenců. Na základě anonymní ankety, 

která nám poskytla množství cenných 
podnětů, můžeme tento den pova-
žovat za vydařený. Děkujeme všem 

zúčastněným i  našim zkušeným lek-
torům a  těšíme se na další společné 
sportovní zážitky.  Miroslava Kuncová
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 telnIcKé aKce od Konce října do Konce ProsInce 2012
datum akce Pořadatel místo

26. 10. 2012 Podzimní dílna Telnické sluníčko fara
28. 10. 2012 Koncert gospelové skupiny Pasqil Orel jednota Telnice orlovna
28. 10. 2012 Zápas házené Sokol Telnice – HK KP Brno „B“ TJ Sokol Telnice sportovní hala
 7. 11. 2012 Pohárový zápas Sokol Telnice – KP Brno ČSH sportovní hala
 9. 11. 2012 Telnická univerzita – Počítačové sítě pro mladé Obec Telnice obecní úřad
10. 11. 2012 Brigáda: Výsek dřevin v korytě potoka Telnický parlament mladých okolí potoka
11. 11. 2012 Svatomartinské odpoledne Telnické sluníčko Telnice
13. 11. 2012 Setkání KLASu Obec Telnice a CRSP fara
17. 11. 2012 Turnaj v kuželkách a bollo ballu Orel jednota Telnice a ASPV orlovna
17. 11. 2012 Turnaj v ricochetu „O pohár 17. listopadu“ Orel jednota Telnice orlovna
17. 11. 2012 Ministrantská olympiáda farnost Telnice kostel, sokolovna, sportovní hala
18. 11. 2012 Přednáška: Jaké nástrahy na vás čekají při hlídání dětí (vnoučat)? sociální komise Pohostinství u Laštůvků
24. 11. 2012 Turnaj družstev v kuželkách „O pohár starosty“ Orel jednota Telnice orlovna
25. 11. 2012 Církevní silvestr farnost Telnice orlovna
27. 11. 2012 Setkání KLASu Obec Telnice a CRSP fara
30. 11. 2012 Adventní tvoření Telnické sluníčko Telnice
 1. 12. 2012 Futsalový turnaj Martin Zeman sportovní hala
 1. 12. 2012 Pietní akt u pomníku kopjafa Obec Telnice Palackého ul.
 2. 12. 2012 Adventní pohlazení s rozsvícením vánočního stromu ZŠ a MŠ Telnice a Obec Telnice nádvoří u kostela
 4. 12. 2012 Setkání se sv. Mikulášem farnost Telnice kostel sv. Jana Křtitele
 5. 12. 2012 Mikulášská nadílka Sokol Telnice sokolovna
 8. 12. 2012 Divadelní představení „Mrazík“ sociální komise sokolovna
 9. 12. 2012 Zápas házené Sokol Telnice – Legata Hustopeče TJ Sokol Telnice sportovní hala
 9. 12. 2012 Mše sv. za činnost Orla jednoty Telnice Orel jednota Telnice kostel sv. Jana Křtitele
11. 12. 2012 Setkání KLASu Obec Telnice a CRSP fara
15. 12. 2012 Adventní koncert farnost Telnice kostel sv. Jana Křtitele
16. 12. 2012 Vánoční setkání seniorů (nad 70 let) Obec Telnice Telnice
17. 12. 2012 Vánoční hry pro děti Orel jednota Telnice orlovna
26. 12. 2012 Turnaj jednotlivců v kuželkách Orel jednota Telnice orlovna
26. 12. 2012 Štěpánský turnaj ve stolním tenise TJ Sokol Telnice sokolovna
30. 12. 2012 Silvestr pro děti Orel jednota Telnice orlovna

n PředPlesové roztančení
Čtyři páteční večery, díky nimž se dokonale připravíte na 
plesovou sezónu 2013 a  stanete se hvězdami parketu! Pod 
vedením Jaroslava Kuneše, známého především jako porotce 
ze Star Dance, nejenom oprášíte vzpomínky na dávné taneční, 
ale zdokonalíte se v tanci, který vás baví! Určeno amatérským 
dospělým párům. Přesné termíny budou zveřejněny na  
www.oreltelnice.cz, podmínkou účasti je přihlášení.

n o Pohár 17. lIstoPadu
Tradiční ricochetový turnaj určený rekreačním hráčům. Hrát 
se bude v kategoriích žáci a žákyně, dorostenci a dorostenky, 
muži a ženy. Začátek v 9.00 hod. 

n  turnaj v  bollo ballu a  KuželKách,  
17. 11. 2012

Turnaj dvojic, na který se těší nejen sportovci z Telnice a který 
pořádáme společně s  Asociací sportu pro všechny. Skvělé 
odreagování od denních starostí a  možnost rekreačně si 
zasportovat pro všechny věkové kategorie.

n o Pohár starosty, 24. 11. 2012
Turnaj v kuželkách čtyřčlenných družstev. Turnaj je určen pro 
všechny věkové kategorie (všechna družstva v jedné skupině), 

družstva mohou být smíšená, ale maximálně dva registrovaní 
hráči. Přihlášky na recepci v orlovně do 22. 11. 2012. 

n  mŠe sv. za čInnost orla jednoty 
telnIce, 9. 12. 2012

Orel jednota Telnice srdečně zve na společné slavení mše 
svaté obětované za jeho činnost.

n vánoční hry Pro dětI, 17. 12. 2012
Přijďte si společně zařádit a užít legrace, her, soutěží a zábavy 
v  čase, kdy začíná vonět cukroví a  venku se honí sněhové 
vločky! S sebou přezůvky. 

n  turnaj jednotlIvců v KuželKách,  
26. 12. 2012

Svatoštěpánská lahůdka pro všechny, kdo si i  o svátcích 
potřebují zakoulet! Možnost přihlášení na recepci v  orlovně 
do 23. 12. 2012. 

n sIlvestr Pro dětI, 30. 12. 2012
Zábavný večer pro děti. Pro rodiče posezení v  restauraci. 
S sebou přezůvky, něco na zub a 50 Kč. Výborná zábava, salvy 
smíchu a nezapomenutelné zážitky zaručeny. 
více informací k jednotlivým akcím naleznete na 
 www.oreltelnice.cz

PozvánKy orla jednoty telnIce
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neděle 11. listopadu 2012

Svatomartinské odpoledne
Průvod světýlek s příjezdem
svatého Martina do Telnice

Vás srdečně zve na 

Na tvoření je třeba se přihlásit,  počet míst je omezený!!!
Přihlášky a informace: pavla.chovancova@telnickeslunicko.cz

tel.: 774 513 735

Adventní tvoření
Večerní tvoření adventních věnců

pátek 30. listopadu 2012 od 19:00 hodin

FK OREL TELNICE  
 

FLORBALOVÝ KLUB 
hrající oficiální soutěže ČFBU 

                  
                  přijímá do mládežnických týmů 
                    děti, ročník 2002 a mladší 

           
   Přijď na trénink a staň se florbalovým hráčem! 

 

 
 
Více informací a Vám poskytneme na: 
e-mail:  ivobartek@seznam.cz 
telefon: 608730037 
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telefon: 608730037 
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                    děti, ročník 2002 a mladší 
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 Více informací Vám poskytneme na: 
e-mail:  ivobartek@seznam.cz 

telefon: 608 730 037



 Telnický zpravodaj – říjen 2012Kalendář akcí36

T E L N I C K Á   U N I V E R Z I T A

Vážení rodiče, pokud máte zájem o to, aby se vaše děti dozvěděly více informací o tom, jak fungují počítače, jak 
se vytváří počítačové sítě, doporučte jim účast na tomto kurzu. Investujete tím do jejich budoucnosti. 

Lektorem kurzu je ing. Martin Kočí, telnický občan a QA manažer společnosti Red Hat.



Základní škola Telnice a obec Telnice zvou na

ADVENTNÍ  POHLAZENÍ 
S ROZSVÍCENÍM  VÁNOČNÍHO  STROMU

                        2. PROSINCE 2012
v 16.00 hod. na kostelním nádvoří

S kulturním programem
vystoupí děti základní školy

Od 15.00 hod.
výstava dětských prací v základní škole

Od 15.30 hod. 
bude připraveno tradiční občerstvení

Farnost Telnice Vás srdečne zve na

  C Í R K E V N Í  ✷    
 ✷  S I L V E S T R
 již v neděli 25. listopadu 2012
Telnice  ✷  kostel sv. Jana Křtitele  ✷ Orlovna
Předpokládaný program:
   ✷  ve 13.00 hod. mše svatá v kostele
     ✷  poté společný přesun do Orlovny
    ✷  sólo pro faráře a trubku
      ✷  4TET
       ✷  opisování Bible
      ✷  Olympijské hry
   ✷   lidové písně tance a další pohodový program…
  ✷  to vše za zvuku dechové kapely ŠESTKA alias ZOUFALKA
   ✷                                  ✷ ✷ ✷ Program pro děti je zajištěn.
Své řízečky, koláčky, buchtičky, slané pečivo si můžete vzít s sebou,
tekuté občerstvení bude možné zakoupit u obsluhy restaurace.
Zn.: vstupné je dobrovolné. ✷  Dobrá nálada výhodou.



F a r n o s t  T e l n i c e V á s  s r d e čn ě  z v e  n aF a r n o s t  T e l n i c e V á s  s r d e čn ě  z v e  n a

Adventní koncert
v a r h a n n í h o  m i s t r a  L u d v í k a  Š u r a n s k é h o

sobota 15. prosince 2012 v 17.00 hod.
kostel sv. Jana Křtitele v Telnici

Zazní varhanní skladby např. Johanna Sebastiana Bacha, 
Jana Křtitele Kuchaře , Johanna Ludwiga Krebse, ...

Posluchači budou moci sledovat mistra na živých záběrech kamery umístěné na kůru.

Vstupné je dobrovolné. Akce se koná za finanční podpory obce Telnice.

w w w . l u d v i k s u r a n s k y . c o m
L U D V Í K  Š U R A N S K Ý

w w w . f a r n o s t t e l n i c e . c z


